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Gerard Vidal, nou director de 
Justícia i el doctor Ferran Roche-

Campo el nou gerent de Salut
Els departaments de Justícia i Qualitat Democràtica i Salut van 
fer dimarts els nomenaments dels nous directors dels Serveis 

Territorials a l’Ebre.

                     P12

La Mare de Déu del Remei ja és a Alcanar, un dels 
moments més esperats i significatius de les Festes 

Quinquennals

                     P10

Alcanar celebra la 
tradicional baixada de la 

Mare de Déu del Remei

  « « Paciència Paciència »»  
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Ja fa moltes setmanes que 
se’n parla i s’anuncien 

les previsions organitzatives 
prèvies al dia X. I aquest dia, 
ja ha arribat.
Dimarts tots els informatius 
obrien amb la notícia del tall de 
la circulació de trens des de les 
Terres de l’Ebre i Tarragona en 
direcció a Barcelona, a causa 
de les obres que s’estan fent a 
l’alçada de Roda de Berà. Anem 
per passos mirant d’aclarir què 
passa i perquè.
D’acord amb ADIF, les obres que 
ja han començat són l’adapta-
ció del túnel de Roda de Berà a 
l’ample estàndard internacional 
mitjançant la implantació del 
tercer carril, una actuació que 
es correspon al desplegament 
del Corredor del Mediterra-
ni que ha de facilitar el pas de 
mercaderies per aquesta nova 
línia. Així, els trens més amples i 
grans tindran total accessibilitat, 
facilitant connexions comercials 
per tota Europa.
Ara bé, aquestes obres masto-
dòntiques, que es preveu que 
anant bé i ràpid s’allarguin fins 
al mes de març de 2025, provo-
quen una enorme afectació en 
el trànsit habitual de passatgers 
que acostumen a agafar les lí-
nies R14, R15, R16, R17 i RT2, que 
són les que connecten les Terres 
de l’Ebre i el Camp de Tarrago-
na amb Barcelona. En xifres ro-
dones, ADIF calcula que al llarg 
d’aquests mesos, uns 30.000 

passatgers diaris hauran de fer 
un pensament i canviar els seus 
horaris normals, en previsió de 
les complicacions que es pu-
guin presentar amb les alterna-
tives que la companyia ferrovià-
ria proposa, que consisteixen en 
cobrir tots els recorreguts afec-
tats per la falta de trens regulars 
de rodalies, amb autobusos. Per 
això s’ha posat en marxa una 
flota de més de 600 circulacions 
en autobús, que han de moure 
uns 30.500 passatgers diaris.
Com a punts neuràlgics s’han 
habilitat dues parades d’auto-
busos a Tarragona Ciutat i a les 
estacions de l’Hospitalet de l’In-
fant, Cambrils i Vila-seca, amb 
la idea de connectar amb Sant 
Vicenç de Calders, l’autèntica 
ròtula d’aquest sarau circulatori.
Des del Ministeri de Transports, 
el seu titular José Antonio San-
tano, s’ha compromès a fer els 
“ajustos necessaris” a la planifi-

cació prevista, tenint en comp-
te, com ell mateix reconeixia, 
que aquest tall ferroviari “és 
el més gran que hem fet mai”. 
Però, com es fa per gestionar la 
incògnita? Doncs amb la volun-
tat d’implementar millores efec-
tives en un temps rècord perquè 
la vida dels viatgers es vegi el 
menys afectada possible.
Pel que fa a les Terres de l’Ebre, 
Renfe ha posat a la venda bitllets 
per a l’Avant Exprés en direcció 
a Barcelona, però aquest servei 
té dues qüestions importants: el 
preu de l’abonament incremen-
tat en un 40%, i una freqüència 
d’anada a les Terres de l’Ebre a 
les 6.35 del matí, i de tornada a 
Barcelona a les 18.30 de la tar-
da. Farà parada a les estacions 
de l’Aldea-Amposta, L’Ampo-
lla-Perelló-Deltebre, L’Ametlla 
de Mar, L’Hospitalet de l’Infant, 
Cambrils i finalment, Camp de 
Tarragona. A priori sembla in-

suficient, tenint en compte el 
volum de persones que es mo-
uen a diari per les motivacions 
més variades. I això obviant l’er-
ror que va cometre Renfe amb 
l’Avant de Lleida a Barcelona de 
les 7 del matí, en el qual, més 
d’una trentena de persones van 
haver de viatjar de peu dret, 
perquè el bitllet el van pagar re-
ligiosament, però de seient no 
en tenien.
I els usuaris habituals, què di-
uen? Doncs les queixes i el 
descontentament s’han deixat 
sentir molt ràpid. “És un infern”, 
afirmava algú fent-se ressò 
del sentir general, enmig de la 
desinformació, el desconcert 
i la confusió. Perquè quan cal 
arribar a una hora a la feina, la 
universitat, o a la visita mèdica, 
i complir depèn de les circums-
tàncies del transport públic i 
l’atzar que el governa, doncs 
està clar que els viatgers no es-
tan contents.
Caldran grans dosis de pacièn-
cia i veure com la planificació 
ordida per Renfe, amb la seva 
macarrònica combinació de 
busos, trens i freqüències, es 
va desentrellant, ja sigui perquè 
l’experiència es faci més fluïda, o 
perquè es posin en pràctica els 
ajustos que ja es veu ara que són 
necessaris. I sempre queda el 
consol del transport particular, 
qui en tingui. En tot cas, hi ha 5 
mesos per davant per veure què 
passa. I, sens dubte, se’n parlarà.

Se’n parla i se’n parlarà

El Seminari de Ferides Com-
plexes es portarà a terme el 
proper 15 de novembre al Pa-
velló Municipal de Roquetes.
Per tal d’oferir una oportunitat 
de formació i creixement pro-
fessional, l’ICS Terres de l’Ebre 
ha organitzat el V Seminari de 
Ferides Complexes.
S’entén per ferides complexes 
aquelles lesions que presenten 
un procés de cicatrització difi-
cultós debut a diversos factors. 
Aquest tipus de ferides acostu-
men a involucrar una destruc-
ció de teixits extensa, que pot 
abastar la pell, mucoses i altres 
estructures com ara muscles o 
tendons. Així, ferides traumà-
tiques, quirúrgiques o diabèti-
ques, entre altres, requereixen 

un enfoc integral en el seu trac-
tament, que abordi la ferida en 
sí, però també l’estat general del 
pacient i els factors que podrien 
afectar la cicatrització.
Aquest seminari de l’ICS està 
adreçat a professionals del sec-
tor sanitari, als quals proporcio-
narà eines i coneixements actua-
litzats per afrontar els reptes que 
presenten aquestes ferides.
El seminari comptarà amb la 
participació d’experts en el camp 
de la salut que compartiran les 
seves experiències i els darrers 
avenços en la matèria. A més, 
s’organitzaran tallers pràctics on 
els assistents podran aplicar els 
coneixements adquirits i inter-
canviar opinions amb altres pro-
fessionals.

El contingut d’aquest seminari 
inclou, entre altres, la Intel·ligèn-
cia Artificial en el maneig de les 
cures complexes, la percepció 
del dolor, i també el Projecte de 
la Societat Catalana de Lesions 
Complexes.
La inscripció ja està oberta i es 

recomana als interessats que 
es registrin com més aviat mi-
llor, ja que les places són limi-
tades.
Per a més informació i inscrip-
cions, visiteu el següent enllaç: 
https://icsebre.cat/ferides-
complexes24/?s=09.

EDITORIAL

Obertes les inscripcions per al V Seminari de 
Ferides Complexes a les Terres de l’Ebre



3DIARI MÉS EBRE • divendres 4 d'octubre / 2024en portada
ACTUALITAT

Estrena “agredolça” del servei 
Avant entre Tortosa i Barcelona 
aquest dimarts. S'ha celebrat la 
recuperació d’aquest comboi. 
Es critica que això s’hagi fet 
justament ara, quan es preve-
uen importants problemes de 
mobilitat amb les obres. Però, 
sobretot, es lamenta l’elevat 
preu dels bitllets i abonaments 
respecte altres usuaris de Cata-
lunya. Un 40% més, segons ha 
calculat Diàspora Ebrenca, fet 
que se suma als greuges i quei-
xes fetes des del territori per la 
manca d’un transport públic 
de qualitat i a preus assequi-
bles. Una vegada iniciades les 
obres, les primeres valoraci-
ons d'aquesta setmana no han 
estat del tot positives. Segons 
han manifestat alguns usuaris 
a l’ACN, “Tarragona-Barcelo-
na en 2 hores i quart. Estàvem 
maltractats i ara ho estem una 
mica més. La situació és límit”.

“Demanem més trens 
Avant que surtin des de 

Tortosa en direcció a 
Barcelona. Els 

ciutadans ebrencs ja no 
podem resignar-nos 

més i acostumar-nos al 
deficient servei de Renfe”

Junts critica la improvisació de Renfe amb el tall de Roda de Berà
i reclama un servei ferroviari digne d’un país civilitzat

La diputada ebrenca de 
Junts, Irene Negre, ha de-
manat més trens Avant que 
surtin des de Tortosa en di-
recció a Barcelona per evitar 
les conseqüències del tall de 
Renfe entre Sant Vicenç de 
Calders i Tarragona. Negre 
ha lamentat la improvisa-
ció de Renfe amb el tall de 
Roda de Berà.  “Els usuaris 
del servei han patit retards 
i incidències, s’han trobat 

amb problemes per accedir 
a la informació i als horaris, i 
s’han produït desajustos en els 
transbords”. 
La diputada ebrenca, que ha 
estat acompanyada per l’alcal-
de de l’Aldea i diputat, Xavier 
Royo, ha alertat que “seguirem 
molt amatents al servei que 
s’ofereix aquests dies. Els ciu-
tadans de les Terres de l’Ebre 
ja no podem resignar-nos més 
i acostumar-nos al deficient 

Renfe ha organitzat 611 ex-
pedicions d’autobusos amb 
30.500 places diàries per su-
perar el tall ferroviari per les 
obres al túnel de Roda de 
Berà. Malgrat això, han exis-
tit col·lapses i l’entramat viari 
que connecta la capital cata-
lana amb les Terres de l’Ebre, 
passant per Tarragona-, ahir 
migdia es va tornar a veure 
interromput per una incidèn-
cia a les instal·lacions del Prat. 
Els usuaris reclamen més fre-
qüència de trens i combois, 
amb més capacitat per pal·liar 
els problemes de transport.

30.000 places de 
bus diàries

Joan Castor Gonell es compromet a treballar per 
millorar el servei d’Avant i recuperar l’Euromed a l’Ebre

El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Joan Castor 
Gonell, ha reivindicat que el 
territori recuperi el servei de 
velocitat alta amb la posada 
en marxa de l’Avant. El delegat 
ha assegurat que és fruit del 
treball dels serveis territorials 
de Territori que aquest tren 
faci parada a totes les esta-
cions ebrenques. També s’ha 
compromès a continuar ne-
gociant millores, com l’ampli-
ació de freqüències de l’Avant 
o el retorn de l’Euromed, en 
aquest cas, quan acabin les 
obres del túnel de Roda de 
Berà. Gonell també ha dit que 
s’estudiarà si cal reajustar els 
horaris perquè els usuaris pu-
guin arribar més d’hora a Bar-
celona, al matí, amb l’Avant. 
El delegat ebrenc ha agraït 

“la paciència” dels usuaris de 
Rodalies.
El delegat, Joan Castor Go-
nell, ha valorat “positivament” 
que es facin obres de millora 
a la infraestructura ferroviària, 
tot i les molèsties que puguin 
causar als usuaris, perquè el 
corredor del Mediterrani ha 
de comptar amb “l’ample de 
via adequat” i oferir “els viat-
ges comercials i serveis que 
“la ciutadania necessita. Valo-
rem positivament la inversió i 
les obres, perquè comporta-
ran una millor comunicació 
ferroviària de la que teníem”, 
ha remarcat. El delegat tam-
bé s’ha compromès a treba-
llar, més enllà de les actuals 
obres, pel servei Avant, que 
ha reivindicat “com el tren de 
Terres de l’Ebre per arribar a 

El delegat del Govern 
reivindica que es 

millorin les 
infraestructures 

ferroviàries i agraeix la 
paciència dels usuaris

Albert Salvadó demana una freqüència diària més del tren 
Avant i l’aturada a l’Aldea de dos Euromed diaris per sentit

Els diputats republicans al 
Parlament de Catalunya, Ra-
quel Sans, Albert Salvadó, 
Irene Aragonès i el senador 
republicà Jordi Gaseni, des-
prés de fer el viatge amb ro-
dalies fins a l’estació de tren 
de Sant Vicenç de Calders, 
han valorat els efectes de les 
obres ferroviàries al Corredor 
Mediterrani en el primer dia 
de funcionament del Pla de 
transport alternatiu previst 
pel Govern espanyol.
Albert Salvadó ha recone-

gut un sentiment agredolç. 
D’una banda, estava satis-
fet que “després de l’acord 
entre el Govern d’Esquerra 
Republicana i el Govern de 
l’Estat s’hagi pogut recupe-
rar el servei Avant a les Ter-
res de l’Ebre, una demanda 
històrica que caldrà que es 
vagi ampliant”.
D’altra banda, però, s’ha la-
mentat que ”no n’hi ha prou 
amb un Avant d’anada a Bar-
celona i un de tornada; reivin-
diquem una altra aturada de 

l’Avant a les Terres de l’Ebre 
en els dos sentits; i també la 
recuperació de l’aturada de 
l’Euromed a l’Aldea amb dues 

Barcelona en condicions”.
A més a més, un cop fetes les 
millores, també es demanarà 
recuperar la parada d’Euro-
med a l’Aldea. Actualment, 
se li ha comunicat al Govern 
que “és molt complicat per-
què”, no hi ha suficient infra-
estructura.

aturades més per cada sen-
tit, i així tenir quatre aturades 
diàries de trens de velocitat 
alta en cada sentit”.

Primera setmana:
estrena de l’Avant 
Tortosa-Barcelona

servei de Renfe”. Per Negre, 
els ciutadans de les Terres de 
l’Ebre mereixen un servei digne 
d’un país desenvolupat. La di-
putada també ha reclamat que 
almenys dos dels trens Avant 
permetin arribar a Barcelona 
abans de les 8 del matí, i que 
es redueixi el preu dels trens 
Avant a un cost assequible. 
Així mateix, ha proposat que 
“els Euromed s’aturin a l’esta-
ció de l’Aldea”.



4 DIARI MÉS EBRE • divendres 4 d'octubre / 2024 tortosa
MÉS NOTÍCIES

Defensor de la 
Ciutadania

En el plenari de dilluns vinent, 
l'advocat tortosí Càndido 
Jornet prendrà possessió del 
càrrec de Defensor de la Ciu-
tadania. El ple també debatrà 
una proposta de modificació 
pressupostària per incorpo-
rar al pressupost els 118.000 
euros de la subvenció de la 
Generalitat pel finançament 
de les activitats previstes al 
Pla Educatiu d’Entorn 2024-
2025; així com l’aprovació de 
les festes locals del 2025.

I Fira de
Benestar

Animal 
L’Ajuntament de Tortosa i les 
protectores d’animals orga-
nitzen conjuntament la I Fira 
del Benestar Animal, una 
fira que tindrà lloc aquest 
dissabte 5 d’octubre al parc 
municipal Teodor Gonzà-
lez. La fira té l’objectiu de 
promoure la sensibilització 
sobre la tinença responsa-
ble d’animals, així com fer 
pedagogia a la ciutadania en 
general sobre els drets i el 
benestar dels animals i con-
tra el seu maltractament.

Projecte 
Educafera

La Federació de Comerç i 
Serveis Tortosa Més se suma 
al projecte Educafera.
Els establiments vendran les 
cucaferes que l’alumnat de 
primària va fer el curs pas-
sat per recaptar fons per la 
igualtat educativa.

El Festival A Cel Obert obri-
rà una tretzena d’espais his-
tòrics des d’avui dia 4 i el 6 
d’octubre a Tortosa. La te-
màtica de les instal·lacions 
d’art efímer serà la intensi-
tat en aquesta onzena edi-
ció en què s’incorpora com 
a nou espai el pati del Forn 
de la Canonja. L’acte inau-
gural serà avui a les 19h al 
pati del Museu.

Festival 
A Cel Obert

L’Ajuntament aprovarà una declaració institucional 
per reclamar un servei ferroviari digne

L’Ajuntament de Tortosa 
aprovarà en la sessió plenà-
ria ordinària de dilluns que ve 
una declaració institucional 
per un servei ferroviari digne 
a Tortosa i les Terres de l’Ebre. 
Una declaració signada per 
tots els grups municipals en 
representació al consistori, 
que reclama l’ampliació del 
servei de tren Avant entre 
Tortosa i Barcelona, i l’aturada 
del tren Euromed a l’estació 
de l’Aldea-Amposta-Tortosa. 

PLE

Això, mentre s’executen les 
obres d’adaptació a l’ample 
de via internacional del túnel 
de Roda de Berà que ADIF ha 
començat a executar aques-
ta setmana, i que comporten 
la interrupció ferroviària de 
la línia R16. La reclamació de 
l’Ajuntament tortosí inclou 
l’ampliació del servei de tren 
Avant en tres freqüències més 

en cada sentit, passant d’una 
a quatre, i l’aturada de dos 
trens Euromed en cada sentit 
a l’estació de l’Aldea-Ampos-
ta-Tortosa.
A més de l’increment del 
nombre de trens, l’alcalde 
Jordan també ha reivindicat 
que s’estableixi un sistema de 
bonificacions, tal com recla-
ma també la plataforma Trens 

Es demanarà a Renfe 
que amplïi el servei de 

tren Avant entre Tortosa 
i Barcelona amb quatre 
freqüències diàries en 

cada sentit, i l’aturada de 
l’Euromed a l’Aldea

Recreació 
històrica

del Setge de 
Tortosa

Tortosa reviurà aquest cap de setmana, 5 i 
6 d’octubre, el Setge de Tortosa, 1708, una 
recreació històrica dels fets que va patir la 
ciutat durant la Guerra de Successió, que 
va enfrontar les tropes austriacistes amb 
les borbòniques. Enguany, hi participaran 
nou grups de recreació i prop d’un cen-
tenar de recreadors. “El Setge de Torto-
sa és un reclam turístic que ens permet 
fer valdre la riquesa del conjunt fortificat 
i emmurallat de la ciutat, un conjunt que 
volem impulsar amb la candidatura trans-
nacional perquè sigui declarat Patrimoni 
Mundial per part de la UNESCO”, ha expli-
cat l’alcalde, Jordi Jordan.

Dignes, de tal manera que la 
tarifa de l’Avant entre Torto-
sa i Barcelona sigui similar a 
l’existent entre Barcelona i 
Figueres o Lleida.
Per la seva part, el grup mu-
nicipal de Junts per Tortosa 
forçarà que “en el proper ple 
ordinari de l’Ajuntament, que 
se celebrarà dilluns 7 d’octu-
bre, es reclamin 4 trens Avant 
amb sortida des de Tortosa, 
i 4 trens més de tornada des 
de Barcelona”. Així consta al 
text definitiu de la declaració 
institucional que s’aprovarà el 
proper dilluns, després que la 
portaveu de Junts per Torto-
sa, Meritxell Roigé, esmenés 
“el text inicial on només es 
demanava un tren Avant més 
del que ja ha fixat l’Estat. El 
text inicial proposat per l’al-
calde Jordi Jordan als por-
taveus només demanava un 
tren Avant més, una mesura 
que és insuficient”.

ANUNCI REM
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Modificació de la Plaça Ramon Berenguer IV
Fa unes setmanes, el govern munici-
pal va fer públic l’atorgament d’una 
subvenció a l’Ajuntament d’Amposta 
per part  de la Diputació de Tarra-
gona per tal de transformar i dina-
mitzar la Plaça Ramon Berenguer IV, 
coneguda com la Plaça del Mercat. 
Davant d'aquest fet, un grup de co-
merciants, entitats i parades del Mer-
cat han traslladat a l’equip de govern 
la voluntat de participar en la nova 

ordenació d’aquest espai per poder 
aportar la seva visió des de l’experi-
ència i les expectatives que la urba-
nització de la Plaça va crear en la 
seva ordenació inicial, i que no es 
van arribar a assolir. “Precisament, la 
major part de les propostes que es 
fan coincideixen amb el projecte que 
des de l’equip de govern s’està tre-
ballant des de fa uns mesos", va dir 
l’alcalde, Adam Tomàs.

La cooperativa arrossera del Montsià 
ha posat en marxa aquesta campanya 
amb un seguit de mesures per millorar  
les possibles molèsties que, de forma 
puntual, es produeixen en l’entorn més 
proper. Ha activat un nou model d’as-
secatge que consisteix a reduir la po-
tència del cabdal d’aire calent utilitzat 
per assecar l’arròs. S’han instal·lat uns 
nebulitzadors industrials especials per 
evitar que la possible emissió difusa 
que es generi de forma puntual no sur-
ti de les instal·lacions de la cooperati-
va. Aquestes mesures, juntament amb 
l’obligació de tapar les carretes per 
evitar la dispersió de la pols, la neteja 
de les rodes dels vehicles per mante-
nir els carres més nets, i el tancament 

de les portes de la zona d’emmagat-
zematge d’arròs per evitar soroll i  la 
dispersió de pols, estan donant bon re-
sultat en la reducció dels efectes de la 
pols a l’entorn més proper a les instal-
lacions durant la temporada de la sega, 
segons ha destacat el president de la 
cooperativa, Àlex Morales.

Càmara Arrossera del Montsià: mesures aplicades 
per minimitzar els efectes de la pols 

PLE
El Pla Local d’Habitatge fixa cinc àmbits 
d’actuació 
Amposta disposa de 1.906 
habitatges assequibles. En el 
recompte hi ha tant els habi-
tatges de lloguer públic asse-
quible, gestionats per l’Ajunta-
ment, l’Agència de l’Habitatge 
de Catalunya o entitats del 
tercer sector (més de 180), així 
com d’altres de lloguer asse-
quible, social o de protecció 
oficial, tant de compravenda 
com de lloguer, de titularitat 
privada. Per a complir amb 
l’Objectiu de Solidaritat Urba-
na del Pla Territorial Sectorial 
de l’Habitatge de Catalunya 
per al 2044, n’ha de sumar 
1.065 més. És una part de la 
radiografia que fa el Pla Lo-
cal de l’Habitatge que dilluns 
30 de setembre es va aprovar 
inicialment al ple, amb els vots 
a favor de l’equip de govern 
d’ERC-EA, l’abstenció de JxA-
CM i el vot en contra de Som 
Amposta. L’alcalde, Adam To-
màs, va tornar a posar en valor 

la feina feta fins el moment  en 
matèria d’habitatge públic els 
darrers anys, i el fet que ara 
s’ordeni tot allò fet amb un 
document que fixa l’estratègia 
per als propers sis.
El ple també va aprovar la con-
cessió de servei públic dels vi-
atges turístics fluvials al perfil 
del contractant de l’Ajunta-
ment amb el vot en contra de 
Som Amposta, l’abstenció de 
JxA i el vot a favor de l’equip 

Programació d’una vintena 
d’obres de teatre a la

temporada d’arts escèniques

CULTURA

L’obra “Iaia” de Mambo Pro-
ject, l’adaptació de la novel-
la “Lluna plena”, “El Tigre” de 
Ramon Madaula o la peça de 
Joan Valentí sobre la histò-
ria del Barça en col·laboració 
amb la Penya Joan Gamper 
d’Amposta, són algunes de 
les peces destacades de la 
temporada d’arts escèniques 
d’Amposta, que es va enge-
gar al setembre i s’allargarà 
fins al maig del 2025. 
L’alcalde, Adam Tomàs, re-

alçava que “sempre hem 
intentat incorporar el teatre 
amateur a la nostra cartelle-
ra, sobretot pel seu marcat 
accent de territori, així com 
ho fem amb el teatre familiar 
de la mà de La Xarxa, per ali-
mentar la set de cultura dels 
xiquets i xiquetes. Conjunta-
ment amb el teatre profes-
sional, elaborem una oferta 
de qualitat perquè tothom 
tingui l’oportunitat de gaudir 
d’obres de primera línia”.

de govern. D’altra banda, es 
van debatre dues mocions del 
grup de JxA. La primera, per 
incloure a l’ordenança fiscal 
de l’IBI la bonificació per fo-
mentar el lloguer d’habitatges, 
va ser rebutjadfa amb els vots 
a favor de JxA-CM i Som Am-
posta, i el vot en contra d’ERC. 
La segona, de suport als can-
vis legislatius per combatre la 
multireincidència delictiva, es 
va aprovar per unanimitat.
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Des de fa unes setmanes, 
l’Ajuntament de Deltebre està 
treballant en donar obertu-
ra a la travessia Sant Miquel, 
amb la finalitat d’oferir una 
millor mobilitat en una zona 
concorreguda a causa de la 
proximitat amb l’escola. De 
fet, l’obertura d’aquesta tra-
vessia permetrà unir l’avingu-
da Esportiva i el carrer Sant 
Miquel, oferint una connexió 
més directa entre aquestes 
dues vies de circulació.
En tot cas, l’obertura de la 
travessia suposa que aques-
ta esdevingui un carrer. I, en 
aquest sentit, el nou carrer 
es denominarà Mestra Maria 
Joana Querol, en homenatge 
a la dona que va ser mestra 
del municipi durant vint anys, 
i que va educar a generacions 
de xiquets i xiquetes deixant 
un gran record i estima. A 
més, Doña María Juana tam-
bé va ser la primera dona 
directora de les escoles del 
municipi (la Cinta, el Centro i 
Riumar), càrrec que va exercir 
entre els anys 1968 i 1978.

El nou carrer Mestra Maria Joana Querol unirà 
l’avinguda Esportiva i el carrer Sant Miquel

DELTEBRE

Per millorar 
la mobilitat

Xoco Fusió 2024: Un Festival de Sabors i 
Tradició a Camarles

De l’11 al 13 d’octubre, el pa-
velló poliesportiu de Camar-
les acollirà la primera edició
de Xoco Fusió, un esdeveni-
ment dedicat a la xocolata i 
la pastisseria que promet ser 
una experiència inoblidable 
per a tots els amants del dolç.
La inauguració de Xoco Fusió 
2024 tindrà lloc l’11 d’octubre 
a les 19h. A continuació, a les 
20h, el tècnic de Puratos, Jo-
sep Ramon Cuadras, oferirà 
una demostració i xerrada 
sobre la seva visió de la pas-
tisseria, destacant l’elegància 
en la presentació dels seus 
pastissos. El 12 d’octubre, 
el festival obrirà les portes a 
les 10.30h amb un taller in-
fantil de xocolata, organitzat 
per Germans Marin, adreçat a 
nens de 4 a 12 anys. A més, 
hi haurà una taula rodona so-
bre la “Història viva del del-
ta” i una xerrada de Valero 

Munté, un reconegut mestre 
pastisser. La tarda del mateix 
dia, a les 17.30h, Paula Rué, 
una jove camarlenca promesa 

de la pastisseria, realitzarà un 
showcooking amb el pres-
tigiosos pastissers Gerard 
Fresquet i Judith Morales.

Més enllà de la seva trajectò-
ria professional, la seva estre-
ta vinculació amb Deltebre va 
possibilitar que, després de 
la seva jubilació, continués 
durant dotze anys fent cate-
quesi. Així doncs, amb aquest 
reconeixement es vol posar 
en valor la seva contribució 
a la població i la seva carrera 

professional.
L’alcalde de Deltebre, Lluís 
Soler, ha explicat que “amb 
aquest reconeixement volem 
realçar la figura d’una persona 
que durant tota la seva trajec-
tòria professional va deixar un 
gran llegat o un gran pòsit de 
capital humà en moltes per-
sones del nostre municipi, i 

a la vegada volem fer un pas 
endavant en l’aplicació del Pla 
de Polítiques de Dones”.

Diumenge passat, la costa 
del municipi ampollero va 
ser l’escenari d’una jornada 
plena de solidaritat, diversió 
i inclusió.
La iniciativa va comptar amb 
la participació de 17 centres 
de les Terres de l’Ebre, la 
Comunitat Valenciana i Sit-
ges, que van fer possible que 
227 usuaris amb diversitat 

L’Ampolla celebra l’èxit de la 
II Jornada de Vela Inclusiva

Un home de 43 anys va 
morir diumenge atrope-
llat per una excavadora 
a Deltebre. L’accident es 
va produir quan passaven 
cinc minuts de les nou del 
matí. Per causes que s’in-
vestiguen, la víctima, que 
es trobava treballant en 
unes obres, va ser atrope-
llada per la màquina, i tot i 
que els serveis mèdics van 
intentar salvar-li la vida, al 
final va acabar morint. 

DELTEBRE
Mor un home 
atropellat per 

una excavadora

Reglament d’ús 
de l’Arrossera

El plenari de Deltebre tam-
bé va donar llum verda a 
l’inici del procés de redac-
ció del reglament d’ús de 
l’Arrossera, un dels equi-
paments emblemàtics del 
municipi que es destinarà 
a projectes d’emprenedoria 
i altres activitats. El procés 
inclourà la participació ciu-
tadana per escoltar la veu i 
opinió dels veïns i veïnes.

funcional i mobilitat reduïda 
gaudissin de l’experiència de 
navegar a les nostres aigües. 
“Agraïm a totes les entitats, 
centres, empreses, famílies, 
voluntaris i institucions que 
han contribuït a fer realitat 
aquest esdeveniment. I per 
suposat a tots els usuaris i 
usuàries, que van ser l’ànima 
d’aquesta jornada”. 
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L’Ajuntament de l’Aldea ha 
anunciat l’inici de les obres 
de dos projectes clau que es  
transformaran en dos  espais 
públics en el municipi, con-
cretament la Plaça de la Raval 
(futura Plaça del Dr. Cugat) i 
el Parc de la Via. Aquestes ac-
tuacions urbanístiques dona-
ran vida a nous espais cultu-
rals oberts per a la ciutadania, 
amb l’objectiu de promoure 
activitats lúdiques, culturals i 
socials.
En relació amb aquesta inici-
ativa, l’alcalde, Xavier Royo, 
ha expressat la seva satis-
facció: “Estem molt contents 
amb aquestes dues actuaci-
ons, una a la Plaça del Raval i 
l’altra al Parc de la Via, que es 
transformaran en dos espais 
culturals oberts. Hi ubicarem 
grans espais on tindran cabu-
da actes culturals, concerts, 
fires, festes, i tota mena d’ac-
tivitats lúdiques i culturals. 
Això ens permetrà gaudir de 
tot aquest ventall cultural en 
dos indrets del nostre poble 
que fins ara no tenien. A més a 

L’Ajuntament impulsarà la creació de dos 
espais culturals oberts al municipi

L’ALDEA

El termini d’execució 
de l’obra és de 12 

setmanes

Exposició fotogràfica i xerrada sobre el 
càncer de mama, al Perelló

El dissabte 28 de setembre es 
va acollir a La Casa de la Cul-
tura va acollir, el dissabte 28 de 
setembre, l’exposició fotogrà-
fica sobre el càncer de mama, 
una mostra itinerant de la Lliga 
Contra el Càncer de Tarragona 
i Terres de l’Ebre. Les persones 
assistents van poder escoltar 
les vivències i els coneixe-
ments de persones vinculades 
amb el càncer des de diferents 
àmbits: Eva Bonet, fotògrafa 
del projecte; Magda Barrachi-
na, testimoni i pacient; Beatriz 
Rubio, psicòloga de la Unitat 
de Psicooncologia de l’IOCS 
de l’Hospital Universitari Sant 
Joan de Reus; Andrea Denis-
se Sumba, oncòloga mèdica 
especialitzada en càncer de 
mama. Actes com aquests po-
sen de manifest la importància 
de continuar invertint recursos 
i recaptant fons per la investi-
gació, no només per continu-

ar augmentant la taxa de super-
vivència, sinó per millorar-ne 
els tractaments i, sobretot, la 
qualitat de vida de les persones 
que passen per aquest procés. 
A més, aquests espais perme-
ten fer xarxa i compartir pors i 
vivències, donar importància a 
l’acompanyament emocional 
de les persones amb càncer, 
però també dels seus familiars 
i amistats. Després de la taula 
rodona i de poder observar les 
fotografies el públic va sortir de 

l’exposició amb dues paraules 
clau en ment: valentia i espe-
rança. “Volem agrair també a 
la Delegació de la lliga al Pere-
lló, amb la Carolina Subirats al 
capdavant, la seva col·labo-
ració amb l’Ajuntament per 
poder fer realitat aquest acte 
al nostre municipi; el suport 
de totes les entitats del poble, 
any rere any, per recaptar fons 
per la Lliga, i el treball de Jordi 
Lleixà, amb la caracterització 
dels Playmobil”.

més, a la Plaça del Raval, ubi-
carem un espai públic verd, 
un recurs del qual encara no 
disposàvem en aquest indret 
del municipi”. El pressupost 
de l’obra és de 174.845,00€, 
dels quals 147.000,00€, estan 
subvencionats per la Dipu-
tació, i el termini d’execució 
serà de 12 setmanes. L’Ajun-

tament treballa constantment 
per millorar els serveis i infra-
estructures del municipi, amb 
l’objectiu de crear un entorn 
acollidor i dinàmic per als ve-
ïns i veïnes.
Aquest projecte representarà 
una millora significativa de la 
qualitat de vida dels aldeans i 
aldeanes, afavorint la cohesió 

social i oferint noves oportu-
nitats per a l’expressió artísti-
ca i la celebració d’esdeveni-
ments culturals.

El Dia Internacional de la Gent 
Gran, al Perelló va ser tot un èxit. 
La Regidoria de la Gent Gran va 
voler celebrar aquest dia amb 
una trobada a la plaça del Forn, 
un lloc idíl·lic i amb molta histò-
ria al seu darrere, tant pel seu ús 
com a primer forn de pa, com 
per la venda de peix a la mateixa 
de plaça. Molts dels assistents 
a l’acte van veure aquests dos 
usos en funcionament. 

Celebració del Dia 
Internacional de la Gent Gran

La Guàrdia Civil ha detingut 
tres persones com a pre-
sumptes autores de roba-
toris amb força. Els arres-
tats portaven més de 1.500 
quilos de coure a la furgo-
neta on viatjaven sense que 
poguessin acreditar una 
procedència legal del ma-
terial. El cablejat, el porta-
ven tallat i sense el recobri-
ment aïllant. La troballa es 
va produir en un dels punts 
de control de verificació 
fiscal que fan a l’autopista 
AP-7, en aquest cas a l’àrea 
de servei ‘Baix Ebre’, al ter-
me de l’Ametlla de Mar. 
La Guàrdia Civil ha obert 
diligències policials, i ha 
constatat que uns 500 qui-
los del coure s’havien robat 
a una pedrera d’Ulldecona 
(Montsià). Els detinguts han 
passat a disposició del jut-
jat d’instrucció en funcions 
de guàrdia d’Amposta.

SUCCESSOS
La Guàrdia 

Civil deté tres 
persones i 

recupera 1.500 
quilos de coure 

robat

“Cada vegada, l’anomenada 
com a gent gran, és més vital 
i així va quedar demostrat ben 
entrat el vespre, música per ba-
llar amb la plaça plena i amb un 
bon berenar per a tots els assis-
tents fins ben tard”.
Més de dos-cents assistents van 
celebrar la jornada amb l’ener-
gia de la nostra gent gran, un 
referent per a tots en el seu dia 
Internacional. 
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Dimarts, la secció local de la Ràpita 
d’Esquerra Republicana va portar a 
terme un acte de commemoració al 
monòlit de la Plaça 1 d'Octubre, “en 
record dels esdeveniments del refe-
rèndum de l’1 d’octubre de 2017”. En 
aquest acte es va voler retre home-
natge “a totes les rapitenques i rapi-
tencs que, amb valentia i compromís, 
van defensar el dret a decidir del po-
ble de Catalunya. El record d’aquell 
dia, ple d’esperança, però també de 
dures imatges de violència injustifi-
cada, continua vigent en la memò-
ria col·lectiva”. En el seu discurs, la 
portaveu d’Esquerra, Èrika Ferraté, va 
voler agrair especialment la implica-
ció de totes les persones que van fer 
possible aquella jornad, “defensant 
les urnes i el dret a votar”. També 

va subratllar “la necessitat de seguir 
treballant per assolir els objectius 
d’autodeterminació i independència, 
sempre amb l’esperit democràtic i 
pacífic que va caracteritzar l’1 d’oc-
tubre”. Set anys després encara hi ha 
polítics rapitencs encausats, com són 
Lluís Salvadó, Josep Caparrós i Albert 
Salvadó, així com altres rapitenques i 
rapitencs pendents de l’aplicació de 
la Llei d’Amnistia. “És incomprensible 
que set anys després, encara tinguem 
companys i companyes encausats 
per haver defensat pacíficament la 
democràcia. La Llei d’Amnistia hauria 
de ser una realitat ja aplicada, i des 
d’Esquerra Republicana no pararem 
de lluitar perquè els rapitencs i les 
rapitenques vegin garantida la seva 
llibertat”, va afirmar la portaveu.

Commemoració del setè 
aniversari de l’1 d’octubre

LA RÀPITA

La nova edició d’Orígens omplirà el barri del Xicago 
amb un centenar d’activitats

La Ràpita celebrarà la VIII 
edició d’Orígens al barri del 
Xicago entre l’11 i el 13 d’oc-
tubre. Un cap de setmana en 
el qual més de 50 entitats del 
municipi participaran amb 
activitats emmarcades en la 
cultura popular i tradicional, 
local i ebrenca dels inicis del 
segle XX. Enguany, el poble 
convidat és Sant Antoni de 
Portmany, el qual té una re-
lació directa amb la Ràpita a 
través de les respectives as-
sociacions dedicades a les 
danses tradicionals.
L’alcalde de la Ràpita, Xavier 
Reverté, ha remarcat “el goig 
que és com a alcalde poder 
presentar una edició més 
d’Orígens, on any rere any 
la implicació de tot el veïnat 
del barri i d’una gran part de 
les associacions del poble es 
bolquen en aquesta celebra-
ció, fent-la créixer i millorar”.
La regidora d’Identitat, Fran-

cina Molina, ha explicat del 
programa, que inclou més 
d’un centenar d’activitats, 
els clàssics d’Orígens, com 
la subhasta de peix, la calada 
del rossegall i la batuda d’ar-
ròs a pota, entre altres actes 
que ja formen part de la pro-

VIII edició d’Orígens, al 
barri del Xicago, entre 

l’11 i el 13 d’octubre

gramació de la celebració. En 
aquest sentit, la regidora ha 
destacat “un programa que 
aposta per la música, el tea-
tre, les danses tradicionals de 
proximitat i el talent del terri-
tori, a més de totes les activi-
tats ja consolidades que ens 

ofereixen les associacions i 
entitats locals”.
La inclusió i la sostenibilitat 
són dos dels nous eixos que 
formen part d’aquesta edició. 
Per una banda, enguany els 
Orígens seran més inclusius 
que mai. L’Ajuntament de la 

Ràpita ha treballat intensa-
ment perquè aquestes festes 
siguin accessibles per a tot-
hom, sense barreres.
D’altra banda, la sostenibilitat 
és un dels temes que també 
marcaran aquesta edició. Els 
gots d’Orígens estaran fets 
de Oryzite, un producte fa-
bricat a partir de la transfor-
mació de la clofolla d’arròs 
procedent del delta de l’Ebre. 
Orígens, entre moltes altres 
activitats, també comptarà 
amb el mercat de productes 
de proximitat, amb demos-
tracions d’oficis per part de 
mestres artesans del territori, 
i animació de carrer. 
(ebredigital.cat)

montsià
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El diumenge 6 d’octubre 
tindrà lloc la Festa de la 

Sega de l’arròs, a la 
Casa de Fusta

L’Ajuntament d’Amposta, 
a través de la regidoria de 
Comerç i Mercat Munici-
pal, ha posat a disposició 
del comerç d’Amposta un 
programa de formació on-
line gratuït en eficiència 
energètica per poder reduir 
els costos de les factures 
energètiques i a la vega-
da ser més resilients i més 
respectuosos amb el medi 
ambient. Les càpsules for-
matives estan publicades a 
la web https://alavora.cat/ 
i els comerços han d’ha-
ver rebut un correu amb 
l’usuari i la contrasenya per 
poder-hi accedir. Durant 
un mes podran accedir per 
visualitzar les vuit càpsules 
i fer un qüestionari al final 
de cada càpsula.

Formació on 
line gratuïta 
en eficiència 

energètica

AMPOSTA

ALCANAR
Més de 1.500 persones assisteixen 
al tret de sortida de les Festes 
Quinquennals 
Alcanar va donar dimarts el 
tret de sortida a les Festes 
Quinquennals 2024. Més de 
1.500 persones van omplir 
la carpa de les festes, que 
es va convertir en l’epicen-
tre d’aquesta primera jorna-
da festiva. L’acte va acollir 
les pubilles, pubilles infantils 
i hereus de les festes, en un 
ambient ple d’emoció i tradi-
ció. Durant la vetllada es va 
celebrar la imposició de ban-
des, que va culminar amb la 
proclamació de la Pubilla Ma-
jor i la Pubilla Major Infantil. 
La periodista canareva Noemí 
Polls Fabregat, va ser la pre-
gonera d’enguany i una de les 
protagonistes de l’acte. Les 
Festes Quinquennals se cele-
bren cada cinc anys. 
Des de dimecres, la Mare de 
Déu del Remei ja està a Al-
canar. Un dels moments més 
esperats i significatius de les 

Festes Quinquennals, que es 
va celebrar amb gran devo-
ció, va ser la tradicional bai-
xada de la Mare de Déu des 
de l’ermita fins al municipi.
L’alcalde d’Alcanar, Joan Roig, 
va destacar la importància 
d’aquest moment: “La baixada 
de la Mare de Déu del Remei 
és un dels actes més emotius 
i esperats per tothom. Aquest 

L’Ajuntament rebrà més de 
400.000 euros de la Diputació

SANTA BÀRBARA

moment simbolitza la força 
del nostre poble i el vincle 
que tenim amb les nostres 
tradicions”.

La Diputació destinarà, mit-
jançant diferents subvencions, 
uns 400.000 euros a l’Ajunta-
ment de Santa Bàrbara, amb 
l’objectiu de finançar diverses 
obres i millores al municipi. 
Entre les subvencions més 
destacades es troben ajuts 
destinats a la reparació de 
danys causats per fenòmens 
meteorològics i algunes actu-
acions urbanístiques. Una de 
les principals inversions serà 
de 200.000 euros, destinats a 
la quarta fase de les obres del 
carrer Aire, que ja estan fina-
litzades. Aquests fons, avan-
çats per l’Ajuntament, seran 

retornats per la Diputació 
després que els tècnics hagin 
certificat que el projecte s’ha 
completat d’acord amb els 
requisits establerts.
A més, Santa Bàrbara rebrà 
120.000 euros en concepte 
d’ajuts per fer front als danys 
provocats per fenòmens 
meteorològics. D’aquests, 
88.000 euros es destinaran a 
la reparació de camins afec-
tats, mentre que 31.000 euros 
es dedicaran a la millora de 
carrers, incloent-hi la repara-
ció d’un important enfonsa-
ment, també al carrer Aire. (La 
Plana Ràdio)

Es va celebrar la 
tradicional baixada 

de la Mare de Déu del 
Remei

L’Ajuntament de Sant Jau-
me d’Enveja va dur a ter-
me les Jornades Somriu, 
del 27 al 29 de setembre, 
amb l’ajut de la Diputació 
de Tarragona. Les jornades 
van servir per celebrar el 
XIVè aniversari del pont Lo 
Passador amb les tradicio-
nals Jornades Somriu. Tot i 
el mal temps del divendres 
passat, van ser tres dies de 
gastronomia, cultura, ta-
llers, activitats, concerts i 
demostracions artesanals. 
D’altra banda, l’Ajunta-
ment va fer un agraïment 
a la Fundación Diagrama 
i l'Escola Sant Jaume per 
netejar el passeig fluvial i 
la platja Migjorn, el cap de 
setmana passat.

Jornades 
Somriu

S JAUME
Reforç de les 

expedicions  als 
instituts 

El Departament de Territori, 
Habitatge i Transició Ecolò-
gica reforça les expedicions 
d’anada i tornada als instituts 
de la línia que enllaça la Sé-
nia amb Tortosa i Amposta. 
A partir d’aquest dilluns 30 
de setembre, incorpora un 
segon autobús a les sortides 
de la línia L1011 de les 6:45 
del matí des de la Sénia, de 
les 14:45 des de Tortosa i de 
les 15:00 des d’Amposta, que 
enllaça els tres municipis. El 
Departament vol solucionar 
els problemes de capacitat 
que presenten aquests tra-
jectes, amb passatgers que 
sovint han de fer el viatge de 
peu dret. Des de la conselleria 
destaquen que es tracta d’una 
petició del territori i de l’Ajun-
tament de la Sénia.

LA SÉNIAMASDENVERGE

La Fira del Caçador de Mas-
denverge està dedicada al 
món de la caça i s’ha con-
vertit en una cita important 
per a aficionats i profes-
sionals del sector cinegè-
tic de les Terres de l’Ebre i 
altres regions de Catalu-
nya. A més, ofereix activi-
tats complementàries com 
concursos, demostracions 
de tir, xerrades sobre gestió 
cinegètica i conservació del 
medi natural, així com acti-
vitats lúdiques per a famílies 
i espais per als més petits. 

Fira del Caçador

També es poden trobar es-
pais gastronòmics on es po-
den degustar plats típics de 
la regió i de caça. Tot plegat, 
la Fira és un punt de troba-
da per a caçadors, criadors i 
amants de la natura. “Un cap 
de setmana inoblidable en el 
que turisme, cultra i gastro-
nomia es fusionen”.

La Fira tindrà lloc 
aquest cap de setmana, 

dies 5 i 6 d’octubre
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* BENISSANET: Detinguda per segon cop una cuidadora de gent gran, ara per 
robar joies a una àvia. La dona ja va ser arrestada a l’agost per robar 47.000 euros 
a un home amb mobilitat reduïda.

* HORTA DE SANT JOAN: La Terra Alta presenta els resultats per a la millora 
de la competitivitat de la ramaderia extensiva a la comarca. El sector ramader 
terraltenc afronta reptes com ara la baixada de preus a causa de la competèn-
cia deslleial, la dificultat de comercialització, l’excés de burocràcia i la sequera 
recurrent. La jornada, celebrada a Horta, serveix perquè el sector plantegi estra-
tègies per afrontar aquestes qüestions.

* GANDESA: El jaciment ibèric del Coll del Moro celebrarà, els dies 5 i 6 d’octu-
bre, una nova edició del Cap de Setmana Ibèric, amb visites guiades i teatralitza-
des i tast de cervesa Iberika. 

* LA RIBERA D’EBRE: Commemoració del Dia Internacional de les Persones 
Grans. El Consell Comarcal ha acollit una reunió del Consell Consultiu de la 
Gent Gran de la comarca.

* ASCÓ: A l’Escola Sant Miquel, durant l’estiu, es van fer diverses millores,com 
ara la instal·lació de 5 aires condicionats, la col·locació de protecció a les fines-
tres del passadís de cicle superior, així com reparacions diverses i tasques de 
manteniment d’obra, electricitat i fontaneria.

* HORTA DE SANT JOAN: La Fira Dolça Tardor torna el diumenge 6 d’octubre 
totalment renovada. La gastronomia, l’artesania i la cultura són els eixos ver-
tebradors d’un esdeveniment que inclou la 19a. Fira del Mostillo i la 6a. Fira de 
Vins i Tapes.

* TIVISSA: El jaciment ebrenc de Kum-Castellet de Banyoles, al municipi de la 
Ribera, se suma al 24è Cap de Setmana Ibèric, aquest cap de setmana. El progra-
ma preveu activitats teatralitzades per al públic familiar i visites guiades a càrrec 
dels arqueòlegs responsables de les excavacions.

L’Ajuntament de Móra d’Ebre 
ha tancat el castell de la lo-
calitat mentre es realitzen les 
intervencions de conservació 
i manteniment de la muralla. 
Es pretén així frenar les pa-
tologies detectades, netejar i 
protegir els caps de mur i la 
part baixa dels murs en mal 
estat de conservació, que 
seran sanejats i reparats. Per 
l’alcalde del municipi, Rubén 
Biarnès, “el castell ha de ser 
una peça clau en el desenvo-
lupament futur de la localitat, 
i un patrimoni que cal cuidar 
i recuperar“.
Per tal d’executar els tre-
balls, que tenen un valor de 
61.809,74 euros, s’estan fent 
servir bastides. L’actuació -amb 
una superfície d’uns 80 metres 
quadrats de caps de mur i de 
131 de la base dels murs- du-
rarà unes sis setmanes, i con-
templa altres actuacions. 

Conservació i 
manteniment
de la muralla

MÓRA D’EBRE
Inversió de 283.000 euros en 
renovar la gespa del camp de 
futbol

Amb el procés de desmuntat-
ge de la gespa artificial vella, la 
setmana passada van comen-
çar les obres de renovació de 
la gespa del camp de futbol 
municipal contractades per 
l'Ajuntament de Móra d'Ebre. 
Els treballs tenen un cost 
aproximat de 283.345,32 eu-
ros (IVA inclós) i un termini 
d’execució de tres setmanes. 

L’empresa adjudicatària dels 
treballs ha desplegat maqui-
nària i està fent l’extracció de 
l’anterior gespa per instal·lar 
una base elàstica multifoam a 
partir de material reciclat i la 
gespa artificial. Una màquina 
especialitzada permet sepa-
rar la gespa i el material de 
reblert per facilitar la gestió 
del residu.

Recreació del casament reial 
del 1319 amb més d’un centenar 
d’actrius i actors del municipi

GANDESA

Aquest any es commemoren 
705 anys del casament reial 
que va tenir lloc a Gandesa. 
El 19 i 20 d’octubre, la vila re-
viurà un dels moments més 
importants de la seva histò-
ria amb la recreació del ca-
sament entre  l’infant Jaume 
d’Aragó, fill major de Jaume 
II i hereu de la Corona, amb 
la infanta castellana Elionor, 
filla de Ferran IV de Castella. 
Aquest esdeveniment, que 
va marcar un moment clau 
en la història medieval de 
Gandesa, serà representat 
per més d’un centenar d’ac-
trius i actors del municipi. A 
més, com a part d’aquesta 
commemoració històrica, es 
celebrarà un mercat de pro-
ductes de proximitat, un ho-
menatge a la tradició mer-
cantil que Jaume II el Just 
va autoritzar a Gandesa per 
establir un mercat setmanal.

Breus

Els dies
19 i 20 d’octubre
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RIBERA D’EBRE
El Consell Comarcal acull la sisena trobada de 
l’òrgan de govern del Fons de Transició Nuclear
El Consell Comarcal de la Ri-
bera d’Ebre ha acollit aquest 
dimarts, 1 d’octubre, la sise-
na reunió de l’òrgan de go-
vern del Fons de Transició 
Nuclear, el qual s’ha conju-
rat per tornar-se a trobar en 
unes cinc setmanes i conti-
nuar avançant. En la reunió 
d’aquest dimarts, la Genera-
litat de Catalunya s’ha com-
promès a continuar amb les 
idees que havien anat aflo-
rant en reunions anteriors 
i, per tant, activarà una línia 
d’ajuts pròpia destinada a 
empreses ubicades al territo-
ri del Fons. Així ho ha anunci-
at el nou secretari d’Empresa 
i Competitivitat, Jaume Baró.
Aquesta nova línia, que es 
dissenyarà conjuntament 
amb la secretaria tècnica i 

amb els agents econòmics i 
socials, incorporarà les ne-
cessitats de les empreses 
que no queden cobertes amb 
les línies d’ajut actuals de la 
Generalitat. Entre les actua-
cions que es podran subven-
cionar hi ha projectes de no-
ves inversions, de generació 
de llocs de treball, de digita-
lització, d’estalvi i transició 
energètica, i de reindustria-
lització.
El president del Consell Co-
marcal de la Ribera d’Ebre, 
Francesc Barbero, ha posat 
l’accent en “donar màxima 
prioritat al desplegament de 
la secretaria tècnica, i des del 
Consell ja estem treballant 
en aquest l’encàrrec de ges-
tió per part del Departament 
d’Empresa i Treball”.

El Govern va fer els nous nomenaments aquest dimarts

El departament de Justícia i Qualitat Democràtica i el de Salut, 
han fet, aquest dimarts, els nomenaments dels nous directors 
dels Serveis Territorials a les Terres de l’Ebre. Gerard Vidal Pa-
llarès, de Bot és el nou delegat de Justícia a l’Ebre. Enginyer 
de Telecomunicacions, darrerament ha exercit de professor 
d’informàtica a centres ebrencs, però ja havia ocupat diversos 
càrrecs al Govern, el Govern espanyol i el Parlament Europeu. 
El nou gerent de la regió sanitària de l’Ebre i director ebrenc de 
Salut és el doctor Ferran Roche-Campo. Des del 2014 ha tre-
ballat a l’UCI de l’Hospital de Tortosa Verge de la Cinta (HTVC) 
i fins ara ha sigut cap de la Unitat de Cures Complexes.

L’enginyer Gerard Vidal és el nou 
director de Justícia a l’Ebre i el 

doctor Ferran Roche-Campo el nou 
gerent de Salut

Reunió de l’òrgan de govern del Fons de Transició Nuclear.

Francesc Barbero valora 
“positivament” que la 
secretaria tècnica del 

Fons “sigui una 
prioritat”
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INAUGURACIÓ
Tot a punt per la 

inauguració de GeriArt
al Centre de Dia de la Sénia

El proper divendres 
11 d'octubre a les 

16.30 h, el Centre de Dia 
de La Sénia, gestionat 
per L'Onada Serveis, 
acollirà la inauguració 
de GeriArt, una iniciativa 
única que té com a 
objectiu apropar l'art a 
la gent gran. M. Victòria 
Almuni, alcaldessa de La 
Sénia, serà l'encarregada 
d'inaugurar aquesta 
exposició, que forma part 
de les celebracions pel 
30è aniversari de L'Onada 
Serveis.

GeriArt està integrat per 
sis exposicions itinerants, 
compostes per 2 exposici-
ons de 30 quadres per als 
centres de dia i 60 per a les 

residències. Aquestes obres, 
totes elles originals, estan 
signades per diversos artistes 
amb estils i trajectòries dis-
tintes. La mostra embellirà el 
centre durant dos mesos, però 
també brindarà als usuaris 
l'oportunitat de gaudir de l'art 
i els beneficis que aporta tant 
a nivell cognitiu com emocio-
nal.
L'art és una eina clau per es-
timular la memòria i la remi-
niscència en la gent gran, cosa 
que contribueix a millorar la 
seva salut mental i benestar 
general. A més, l'exposició 
GeriArt es presenta com una 
manera d'obrir el centre al ve-
ïnat, convidant tota la comu-
nitat a gaudir d'aquesta inicia-
tiva cultural que converteix el 
centre de dia en un espai de 

Francesc Barbero valora 
“positivament” que la 
secretaria tècnica del 

Fons “sigui una 
prioritat”

connexió artística i social.
La sèrie d'exposicions Geri-
Art subratlla el compromís de 
L'Onada Serveis amb el benestar 
integral dels usuaris, demostrant 
que l'art pot ser un motor d'es-
timulació cognitiva, plaer estètic 
i foment del gust per la cultura. 
Aquesta iniciativa de L’Onada 
està pensada per enriquir la vida 
de la gent gran, tot reforçant 
l’enllaç entre les persones usuà-
ries del centre, les seves famílies 
i el veïnat de la Sénia, en una 
clara mostra que indica que l'art 
no té edat.

Divendres
11 d'octubre a les 

16.30h
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L’espai de Lo Planter de Tor-
tosa, va acollir l’acte de lliu-
rament a la Lliga Contra el 
Càncer de les Comarques de 
Tarragona i de les Terres de 
l’Ebre, dels beneficis obtin-
guts per la presentació del 
disc Saragatona: músiques i 
balls de les Terres de l’Ebre. 

Lo Planter lliura 1.200 euros a la 
Lliga Contra el Càncer 

El disc, editat per Lo Planter, 
es va presentar el passat 27 
d’abril a l’Auditori de Tortosa, 
en un espectacle de caràcter 
solidari que va comptar amb 
el suport del Departament 
de Cultura i l’Ajuntament de 
Tortosa. L’alcalde de Torto-
sa, Jordi Jordan, va destacar 

Signat el contracte de manteniment i 
conservació de les urbanitzacions Tres 
Cales i Calafat
L’Ajuntament de l’Ametlla de 
Mar ha signat el contracte de 
Servei de jardineria, mante-
niment i conservació de les 
urbanitzacions Tres Cales i 
Calafat adjudicat a l’empresa 
Urbaser per un import de 
319.168€ + IVA per tres anys 
de servei.
Des de l’Ajuntament, s’han 
mostrat satisfets perquè ja 
s’hagi donat llum verda a un 
servei que tenien previst ha-
ver posat en marxa abans 
de l’estiu, però segons Jor-
di Martí, regidor de Serveis i 
Manteniment, “es va endar-
rerir a causa del retard en 
l’aprovació del pressupost de 
2024 i de la llarga tramitació a 
la qual s’ha hagut de sotmetre 
tot el procés de licitació”.
Aquesta setmana l’empresa 
ha fet una nova inspecció vi-
sual sobre el terreny, per tal 
de planificar les tasques a re-
alitzar a partir de dilluns dia 7 

d’octubre. 
Entre les urbanitzacions de 
Tres Cales i Calafat es comp-
ten 150.000 m² en zones ver-
des, 8.650 m² en rotondes i 
encreuaments i 171 embornals.
“La situació actual d’aquest 
servei de manteniment i nete-
ja ha portat l’equip de govern 
a externalitzar el servei donat 
que ni amb el personal propi 
ni amb la maquinària disponi-

El peix de llotja i l’arrossejat són 
els protagonistes gastronòmics

a l’Ametlla, des d’avui 

ble es podia donar un servei de 
qualitat”.

Des d’avui divendres, l’Amet-
lla de Mar celebra les Jorna-
des Gastronòmiques del Peix 
de la Llotja i l’Arrossejat. Di-
versos restaurants del muni-
cipi oferiran menús gastronò-
mics, elaborats amb la gran 
varietat d’espècies que cada 
dia capturen i descarreguen a 
la llotja les  barques caleres. 
Unes jornades que clouran el 
diumenge 13 d’octubre amb 
la Diada de l’Arrossejat i el 
tradicional concurs.
El peix de proximitat i un dels 
plats més típics de l’Ametlla 
de Mar, l’arrossejat, protago-

nitzaran les últimes jornades 
gastronòmiques de l’any. 
Serà la tretzena edició 
d’aquestes Jornades, durant 
les quals onze restaurants 
oferiran menús d’entre 30 i 
65 euros, elaborats amb pro-
ductes com el calamar, el llu-
cet o mollet, la gamba blanca 
o amb l’element vertebrador: 
l’arrossejat. Croquetes cre-
moses de gamba roja, ‘ce-
viche de peix’ de la llotja i 
llagostins o mollet farcit de 
duxelle de bolets són alguns 
dels plats que formen aquests 
menús gastronòmics.

La situació del servei 
de manteniment 
i neteja ha portat 

l’equip de govern a 
externalitzar el servei 

la importància d’iniciatives 
com aquesta, on “educació, 
cultura i solidaritat es van 
unir per un bé comú.” Jor-
dan va posar en valor el tre-
ball de Lo Planter i del grup 
Saragatona, així com la tasca 
incansable de la Lliga Contra 
el Càncer”.

L’AMETLLA DE MAR

                                                                                                           Exp. 5612/2024

La Junta de Govern Local d’aquest ajuntament, en la sessió de data 25/09/2024, va aprovar inicialment el Projecte de pavimentació asfàltica per a la re-
paració i reposició del Camí del Llop del terme municipal d’Alcanar, en els termes que consten en l’expedient.

A aquests efectes s’obre un període d’informació pública d’1 mes, mitjançant edictes que s’han de publicar al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona, a 
un dels diaris de premsa periòdica de divulgació en l’àmbit i a la pàgina web de l’ajuntament.

Durant el susdit termini aquest expedient estarà a disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-ho, als efectes que presenten al·legacions i sugge-
riments que es considerin pertinents. (http://alcanar.cat).
 

Alcanar, 27 de setembre de 2024                                              L’ALCALDE,
Joan Roig Castell

 

ANUNCI DE L'AJUNTAMENT D'ALCANAR 
d’aprovació inicial el Projecte de pavimentació asfàltica per a la reparació i reposició

del Camí del Llop del terme municipal d’Alcanar.
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JORDI ALLEPUZ
REGIDOR DE GESTIÓ AMBIENTAL DE L’AJUNTAMENT DE ROQUETES
“ENS AGRADARIA QUE ALS RESTAURANTS HI HAGUÉS 
PLATS AMB CARN DE CAÇA DEL TERRITORI”

Les Terres de l’Ebre són 
molt riques en jornades 

gastronòmiques que es van 
celebrant al llarg de l’any, 
amb diferents productes 
típicament ebrencs com a 
protagonistes.

Així, la galera, l’ostra, el mus-
clo, la tonyina roja, el peix de 
llotja i de bassa, la cirera, la 
carxofa, i naturalment l’arròs, 
són productes estrella de pri-
mera qualitat i molt apreciats 
per això. Ara, Roquetes dona 
un pas més i presenta Gastro-
caça, una jornada de divulga-
ció pensada per posar en valor 
la carn de caça com a ingre-
dient principal d’alguns plats 
a les cartes dels restauradors. 
Jordi Allepuz, regidor de Ges-
tió Ambiental de l’Ajuntament 
de Roquetes, explica què és 
Gastrocaça i quina finalitat 
persegueix, en aquesta entre-
vista en exclusiva per al Diari 
Més Ebre.

És la primera vegada que 
es fa un esdeveniment 
d’aquest tipus, Gastroca-
ça, a Roquetes. Com afron-
teu aquesta jornada?  
Doncs amb molta il·lusió. Cal 
considerar que Roquetes, ge-
ogràficament està molt ben 
ubicada, perquè part del terme 
el tenim al Parc Natural dels 
Ports i tenim a tocar el Parc 
Natural del Delta. Dos parcs 
naturals al voltant dels quals hi 
ha molta caça. Si considerem 
que a Roquetes tenim dues as-
sociacions de caçadors molt 
actives, la Societat de Caça-
dors “La Perdiz Roquetense” i 
l’Associació de Caçadors Lo-
cals de Roquetes, i també dis-
posem d’una sala d’especeja-
ment, vam pensar que era una 
bona idea apostar per un esde-
veniment com Gastrocaça, en 
el qual mostrarem el valor que 
té la carn de caça com a pro-
ducte gastronòmic.

És difícil comercialitzar la 
carn de caça?
Ho és, sí. I sovint hi ha més 
carn de caça disponible que 
sortides comercials per a ella, 
tot i l’existència de grans co-

mercialitzadores. Però no és 
aquesta la idea. Nosaltres vo-
lem que la gent del territori 
valori la carn de caça, que la 
pugui trobar a les cartes dels 
restaurants del territori, so-
bretot a Roquetes. Al final, 
volem que caçadors i restau-
radors tinguin un plus afegit 
per la seva activitat, i que uns 
i altres sàpiguen què fer amb 
la carn que es porta a la sala 
d’especejament. Per tant, bus-
quem que els caçadors tin-
guin contacte amb uns res-
tauradors que els comprin la 
carn directament. I si a més 
tenim gent de casa que a ni-
vell particular també poden 
comprar-la, doncs millor que 
millor. Per tant Gastrocaça és 
una exhibició culinària perquè 
tothom vegi les possibilitats 
que té aquest tipus de carn i 
de producte.

Pot ser que la carn de caça, 
de totes les possibilitats 
gastronòmiques, sigui la 
menys popular?
Pot ser. No és el mateix cuinar 
un conill criat en una gran-
ja que una llebre del camp o 
del bosc. Ni el seu sabor. El 
tractament és diferent per-
què la carn salvatge necessi-
ta una altra cocció, una altra 
maduració, una presentació 
diferent. També volem donar 
visibilitat a la tasca dels caça-
dors, perquè hi ha molta gent 
que veu malament la cacera 
quan, en canvi, són els caça-
dors qui gestionen la part rural 
del territori, posant aigua als 
animals, empenyent-los cap 
a altres llocs perquè no cau-
sin molèsties. Aquesta gestió 
ambiental abans feien els pa-
gesos, però ara la fan els ca-
çadors, i això cal posar-ho en 
valor i explicar-ho.

Com està organitzat el 
Gastrocaça que es celebra-
rà demà dissabte? 
L’esdeveniment començarà a 
les 10 del matí al Casal de la 
Ravaleta, amb la benvinguda a 
la jornada per part de l’alcal-
de de Roquetes, Ivan Garcia. 
Comptarem amb la presència 
d’un representant del Depar-

tament d’Agricultura, Rama-
deria, Pesca i Alimentació de 
la Generalitat, i un altre de la 
Federació Catalana de Caça. La 
jornada consistirà en la demos-
tració que faran quatre cuiners, 
un showcooking en directe, 
que també es podrà seguir per 
streaming al canal YouTube de 
la Federació, al canal YouTube 
i l’Instagram de l’Ajuntament 
de Roquetes, i al Youtube de 
Gastroevents, que és l’empresa 
que ens està ajudant perquè 
tot això surti bé. Entre les 10 
del matí i la 1 del migdia, els 
cuiners faran la seva demostra-
ció, un cada hora. L’acte estarà 
obert al públic de forma pre-
sencial, i també es podrà gaudir 
pels diferents canals.

El públic podrà tastar les 
elaboracions?
En aquesta ocasió no, perquè 
es tracta del primer any que 
celebrem Gastrocaça i no hem 
vist viable la logística que cal 
per fer un tast popular. Pre-
ferim fer una tasca de visibilit-
zació perquè els restaurants de 
la zona comprovin que poden 
apostar per la carn de caça. Si 
això funciona, i amb el temps 
veiem que els restauradors 
han inclòs llebre, porc senglar, 
perdiu o tord a les seves car-
tes, aleshores entendrem que 
Gastrocaça comença a donar 
fruits. Aquest és l’inici dels be-
neficis que busquem: que a la 
restauració hi hagi un plat o 

dos, amb carn de caça del ter-
ritori, de quilòmetre zero.

Qui són els quatre restau-
radors que participen en el 
showcooking de Gastroca-
ça, demà a Roquetes?
Doncs comptem amb quatre 
cuiners de primer nivell: el xef 
de Villa Retiro de Xerta, Fran 
López; el xef Rafel Múria del 
restaurant Quatre Molins de 
Cornudella de Montsant; la 
xef Eli Farrero d’El Ventador de 
Barruera, i el xef Albert Boro-
nat, del restaurant Ambassade 
de Llívia. Són xefs reconeguts 
d’arreu del país, que tenen un 
llarg bagatge, i que pel seu 
saber fer, han estat distingits 
amb una Estrella Michelin. Es-
tem segurs que faran una de-
mostració espectacular amb 
la carn de caça.
 
La primera presentació de 
Gastrocaça va ser a l’Es-
pai Boqueria del Mercat de 
la Boqueria de Barcelona. 
Com va anar? 
Va tenir molt bona acollida. 
Vam comptar amb l’expresi-
dent de la Federació Cata-
lana de Caça, i com que era 
un esdeveniment que havíem 
cuinat amb ell, vam conside-
rar oportú fer la presentació a 
Barcelona, en un lloc tan re-
ferent com la Boqueria. Amb 
la presentació vam fer una 
mini-exhibició a càrrec de 
Rafael Múria. Allí es van crear 

bones sinèrgies, també a ni-
vell institucional i polític.

Acostumem a tenir asso-
ciada la gastronomia de 
les Terres de l’Ebre amb el 
peix, el marisc, l’arròs, en 
forma de jornades temàti-
ques. Per tant, que Roque-
tes arrisqui amb la pro-
moció de la carn de caça 
és una innovació. Però al 
mateix temps, no és, tam-
bé, un tema delicat? 
Ho és sempre que parlem 
de caça, perquè no tothom 
veu l’acció de caçar amb 
bons ulls. De moment tots 
els comentaris que rebem 
sobre aquesta jornada són 
positius, però veurem si n’hi 
ha de negatius i com els en-
caixem per millorar el que 
calgui. És cert que la forma 
com es sacrifica l’animal per 
convertir-lo en  carn de caça 
és molt diferent, perquè es-
tem acostumats al control 
dels escorxadors. Però al fi-
nal, amb la caça, també cal 
entendre que s’està fent una 
gestió ambiental necessària. 
El que pretenem és que els 
restauradors siguin valents, 
que no tinguin por de cre-
ar plats amb carn de caça i 
posar-los a les seves cartes, 
perquè és un producte que 
pot funcionar perfectament 
bé i, a més, pot ser un atrac-
tiu més a afegir als que ja te-
nim a les Terres de l’Ebre.
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REM

Dos detinguts reincidents
per tràfic de drogues

JESÚS

Els Mossos i la Policia Local 
de Tortosa van detenir di-
lluns una dona de 43 anys i 
un home de 50 per, supo-
sadament, traficar amb dro-
gues des d’un pis del nucli 
de Jesús. L’activitat de venda 
d’estupefaents al detall hau-
ria estat objecte de diverses 
queixes veïnals. Al mes de 
febrer, un dispositiu polici-
al, amb l’entrada i escorcoll 
al pis investigat, es va saldar 
amb quatre detinguts i la in-
tervenció de 235 paperines 
de cocaïna, 149 d’heroï-
na, prop de 6.000 euros en 
efectiu, i diversos estris per 
al tràfic de drogues, com ara 
bàscules de precisió. Des-
prés de quedar en llibertat, 
els residents al pis, un home 
i una dona, haurien continuat 
amb la seva conducta delicti-
va, consistent en el tràfic de 
drogues. Els investigadors 
van reiniciar el dispositiu de 
vigilància i aquest dilluns la 

Policia Local de Tortosa va 
fer entrada, de nou, al pis, 
i va detenir els dos investi-
gats. A l’interior del domi-
cili van localitzar i interve-
nir una desena de plantes 
de marihuana, 1.075 euros 
en efectiu, estris i objectes 
relacionats amb el tràfic de 
drogues. També hi havia di-
verses joies que s’analitza-
ran per saber si procedeixen 
d’altres activitats delictives.

Aquest cap de setmana, 5 i 6 d’oc-
tubre, tindrà lloc una nova edi-
ció de la Trobada Masters de Rem. 
Aquest esdeveniment té com a ob-
jectiu principal fomentar la pràcti-
ca de l’esport com un hàbit de vida 
saludable entre tots aquells que 
han deixat el món de la competició 
i els que volen iniciar-se en l’esport 
del rem gaudint de l’entorn privile-
giat que ens ofereix el riu al seu pas 
per Tortosa.
En aquesta nova edició participa-
ran remers màsters vinguts del País 
Basc, la Comunitat de Madrid, Ara-
gó i Catalunya. El programa queda 
repartit en dos dies, on dissabte, a 
partir de les quatre de la tarda, es 

disputarà un descens des de Tor-
tosa fins a la base nàutica que té 
actualment el Club de Rem a Cam-
predó, i diumenge, a la mateixa 
base nàutica, es disputaran regates 
esprint davant de les instal·lacions 
del club.
A banda de les competicions, des 
del Club de Rem s’ha preparat un 
programa d’actes amb una finali-
tat clara de socialització entre els 
participants. Moltes empreses del 
territori i diversos ens públics estan 
compromesos amb els objectius de 
la Trobada Màsters de Rem, i des 
del Club de Rem Tortosa “volem 
agrair el seu compromís i suport 
cap a aquest esdeveniment”.

Torna la Trobada Masters
NOVETAT

Neixen els Premis Perifèric per 
destacar el potencial de les zones 

frontereres
El Premi Perifèric neix amb 

l’objectiu de reconèixer el talent 
i els èxits de les regions perifèriques 
situades entre les Terres de l’Ebre, el 
nord de Castelló i el Matarranya. 
Aquest certamen biennal, impul-
sat pel grup de comunicació Ebre-
Media, busca donar visibilitat a les 
persones i entitats que contribu-
eixen al desenvolupament econò-
mic, social i cultural d’aquestes 
àrees frontereres, tradicionalment 
oblidades.
Els premis abasten diverses cate-
gories, com l’emprenedoria, la in-
novació, el medi ambient i la cul-
tura, i estan dirigits a aquells que, 
des del seu territori, han deixat 
empremta amb els seus projectes 
o trajectòries professionals. 
A l’abril de 2025, la ciutat d’Am-
posta acollirà la gala de lliurament 
dels guardons als seleccionats per 
un jurat d’experts, en el context 
de la Primera Trobada “Terres de 
Frontera” que convocarà “senzi-

llament per conèixer-se” autori-
tats, mitjans de comunicació i al-
tres personalitats.
Amb aquest esdeveniment, el Pre-
mi Perifèric pretén destacar el 
potencial d’aquests territoris, tot 
fomentant la cooperació i refor-
çar la identitat compartida d’una 
comunitat que compta amb més 
de 300.000 habitants.

ROQUETES
Un somni fet realitat: obertura de la 
nova llar d’infants ‘La Caramella’
Una estrena per a la posteri-
tat. Roquetes va celebrar  dis-
sabte passat l’obertura de la 
nova llar d’infants municipal 
‘La Caramella’, en un dia de 
celebració i de festa. Infants, 
famílies i centenars de veïns i 
veïnes de la ciutat van poder 
entrar i gaudir per primer cop 
d’unes instal·lacions moder-
nes, funcionals i àmplies, que 
destaquen per la seva claror i 
lluminositat, a més d’estar do-
tades d’un extens equipament 
i envoltades d’espai verd.
L’acte va comptar amb una 
jornada de portes obertes per 
veure el nou centre d’educa-
ció pública del municipi per a 
nens i nenes de 0 a 3 anys. A la 
vegada, es va realitzar el des-
cobriment de la placa i la talla-
da de cinta inaugural, a càrrec 
de l’alcalde de Roquetes, Ivan 
Garcia, i la regidora de Servei 
a les Persones, Cinta Garcia. 
L’alcalde va afirmar que era un 

“dia històric”,  una vegada s’ha 
fet realitat un projecte “cre-
at amb tot l’amor i ganes”, i 
finalitzat en un temps rècord 
de construcció de cinc mesos. 
Garcia va definir 'La Carame-
lla' com un “espai emblemàtic” 
del terme municipal. La nova 
llar d’infants municipal dispo-

sa d’un recinte amb 800 me-
tres quadrats de superfície.

L’equipament va 
entrar en funcionament 

el dilluns 30 de 
setembre
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L’ÀRBITRE QUE 
PERDONA UNA 
TARGETA 
Portem només dues jornades i 
ja hi ha espurnes. El meu mòbil 
treu fum i el nou delegat de la 
Federació Hernan va cometre 
un error: va entrar al descans 
a saludar l’àrbitre. I diuen que 
suposadament ell va ser el que 
li va dir a l’arbitre que tragués 
la segona targeta a un jugador 
local. Coneixent a Hernan no ho 
crec però la que s’ha embolicat 
ha estat grossa. Puc compren-
dre a Oliver, mister de l’Am-
posta B, que va plantejar un 
partit a la segona part per jugar 
contra deu. Però l’àrbitre va 
perdonar al vestidor la segona 
targeta a un jugador local, i 
aquí va relliscar a més de no dir 
res de la seua decisió a l’equip 
visitant. Hi ha alguna cosa que 
se m’escapa, aquí hi ha molt 
mar de fons, el Móra la Nova va 
comunicar que no volia a aquest 
àrbitre perquè en futbol base 
l’ha armat diverses vegades. 
Hernan, expresident de la 
Rapitenca, igual molesta. Però 
cal recordar que el primer que  
va fer Hernan com a delegat 
va ser trucar a l’Amposta per 
començar una nova etapa amb 
la Federació. Jo sé molt del que 
va passar però no tinc proves 
d’aquest affaire en el que l’Am-
posta va ser el perjudicat i en el 
que hi haurà recurs i no passarà 
res, perquè tot està Controlat. 
Com va dir l’altre dia Bertomeu, 
del Camarles: “Que déu ens 
agafi confessats”. 
De moment els diables estan ja 
per les terres ebrenques i fent 
de les seves.

CELMA

LA POLÈMICA 
Entenc el malestar existent a 
Amposta  pel que va passar 
partit del filial jugat a Móra la 
Nova. L’àrbitre, segons s’ha 
informat durant la setmana, va 
mostrar al descans, la segona 
targeta a un jugador local 
perquè, suposadament, li havia 
tirat aigua. Posteriorment, 
va dir que rectificava i que no 
li mostrava. Tècnicament un 
àrbitre, mentre el partit no es 
reprengui a la jugada següent, 
pot modificar una decisió. 
Sempre i quan un assistent (o 
un quart àrbitre si existeix) li re-
comane poder fer-ho. Però era 
un partit de Tercera catalana i 
no hi ha assistents. Llavors el 
conflicte radica en la decisió de 
l’àrbitre que, a més, no va co-
municar-la al delegat visitant. 
Enmig de tot plegat, Hernan 
Subirats, delegat de la Federa-
ció Catalana, estava al camp i 
al descans va entrar al vestidor 
de l’àrbitre. “Per saludar-lo”. El 
Móra la Nova havia comunicat 
que no estava del tot d’acord 
amb què els xiulés este àrbitre 
per alguna incidència en partits 
de futbol base quan els havia 
xiulat. De fet, és possible que 
Hernan anés al partit per 
estar a sobre d’este tema.  La 
coincidència dels fets deriva 
en què l’Amposta té les seves 
raons per tot el que va succeir i 
més quan el jugador en concret 
fa l’1-0 a la represa i després 
és substituït. Me puc creure a 
Hernan, quan diu que no va 
intervenir en la decisió de l’àrbi-
tre. A més, ha admès que no va 
ser afortunat entrar al vestidor. 
Però el malestar a Amposta és 
normal que existeixi. 

MICHEL
LLIGA ELIT
Rapitenca-Vic dissabte 17h

PRIMERA
Sitges-la Sénia dissabte 16h
Catllar-Ascó diumenge 16.30h
Camarles-Canonja diumenge 17h
Tortosa E-At Vilafranca dium 17h

SEGONA
Cambrils U-Gandesa diss 15.45h
Gavà-Amposta diumenge 12 h
Aldeana-J i Maria diumenge 12 h
R Bítem-Sporting Gavà dium 17h
Ulldecona-Camp Joliu diumen 17h

TERCERA
Ametlla-M Nova dis 16h (Ampolla)
S Bàrbara-Camarles dissa 16h
Masdenverge-la Cava dissa 17.15h
Amposta-Pinell diss 18h
Roquetenc-J i Maria diss 18.30h
Catalònia-Flix diss 19 h
Perelló-Ginestar  diu 17h
Ampolla-Alcanar diu 18.30h

QUARTA
Grup 32
Gandesa-Olimpic dissabte 16h
Aldover-Torre Espanyol diss 16h
Benissanet-Xerta diumenge 17h
Corbera-Horta diumenge 17h
Ascó-Fatarella diumenge 17 h

Grup 33
Campredó-la Sénia B diss 16.30h
La Cava-J i Maria dissabte 19h
Tivenys-Ametlla diume 15.30 h
S Jaume-Catalònia dium 17h
Godall-la Galera diumenge 17.15h

LLIGA NACIONAL 
JUVENIL
Sabadell-Amposta diss 16h

PREFERENT JUV
Rapitenca-Esc Valls dium 12h

CADET PREFERENT
Amposta-At S Just diss 16h
Tortosa E-Esc Gavà diss 17.30h
Nàstic-Rapitenca diu 12.30h

FEMENI DIA 28
la Cava-LP S Bàrbara diss 15h
R Bítem-Olimpic diss 17h
F Alcanar-Campredó sus
Rapitenca-Tortosa E dium 10h
Roquetenc-Arnes diu 17h

La Plana-F Alcanar diss 20.15h
Tortosa E-Olimpic diu 12 h
R Bítem, descansa

LA PRIMERALLIGA ELIT

Partit de Canal TE: 
Masdenverge-la Cava

Diumenge 22 hores

La Rapitenca va perdre dime-
cres el partit de Copa Catalu-
nya al camp de la Sénia (1-0). 
L’equip rapitenc va sortir poc 
intens i la Sénia va marcar 
aviat a la sortida d’un córner. 
Els d’Alfons van reaccionar i 
van sotmetre durant 25 mi-
nuts, generant arribades i fent 
un gol que fou anul.lat. Poc a 
apoc el partit es va igualar i la 
Sénia va tenir més pilota i va 
ajustar millor les posicions. 
A la represa la Rapitenca va 
apretar i va generar opcions 
però va topar amb Martí, por-
ter senienc a la represa i que 
va estar excepcional. La Ra-
pitenca va insistir però ja fou 
amb precipitació i no va poder 
empatar davant de la Sénia 
que va fer un gran desgast.
Pel que fa a la lliga, els rapi-
tencs van empatar dissabte 
passat al camp del Vilafranca 
(2-2). Un partit en el que Pac-
hu, aviat, va marcar el 0-1. La 
Rapitenca, al primer temps, va 
estar molt millor que el rival i 
va tenir més opcions. Però el 
Vilafranca va empatar en una 
jugada aïllada en què va man-
car més contundència defen-

La Rapitenca cau a la  
Copa Catalunya (1-0)

El Camarles s’imposa al Tortosa 
Ebre per actitud a la represa

El Camarles va debutar a casa 
i va fer-ho contra el Tortosa 
Ebre, guanyant el primer partit 
a Primera catalana (2-1).
Partit igualat al primer temps. 
Aleix va fer l’1-0 per als lo-
cals. Barragan, en afegit, abans 
del descans, va empatar per 
al Tortosa Ebre. Però a la re-
presa el Camarles, per actitud 
i intensitat, va imposar-se a 
un Tortosa Ebre que al segon 
temps no va estar a  l’atura.
Carlos Gilabert, tècnic local, 
valorava la victòria i el treball 
de tot l’equip. Del tema arbi-
tral, que va desencadenar la 
sanció en la primera jornada, 
el mister no va voler fer més 

Demà dissabte rebrà  
el Vic, equip líder amb 

dues victòries (17h)

siva per part dels visitants. A la 
represa va ser el Vilafranca qui 
va sortir millor i qui va remun-
tar amb un gran gol. La Rapi-
tenca va refer-se i Verge, de 
penal, va fer el 2-2. Fins el fi-
nal, més  intents amb oportu-
nitats rapitenques però sense 
concretar.  Genis i Temur van 
debutar. La Rapitenca rebrà 
demà el Vic. 

conjectures: “no parlo dels àr-
bitres i tampoc ho faré a par-
tir d’ara. Però sí que puc dir 
en què no estic d’acord amb 
el que es va redactar i amb la 
sanció. No obstant, hem de 
seguir i no parlar més d’este 
tema”. El Camarles tornarà a 
jugar a casa, diumenge vinent. 
Serà contra la Canonja. 
El Tortosa Ebre rebrà l’At Vila-
franca.

Primer triomf a 
Primera catalana 
dels camarlencs
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1A CATALANA

L’Amposta va guanyar el Cube-
lles (1-0), diumenge passat, en 
la segona jornada del campio-
nat. Un gran gol de Joan Mar-
tínez, a la represa, va valdre el 
triomf de l’equip ampostí.
Va ser un triomf aconseguit 
a còpia de treball i actitud. A 
més, és molt valuós per la con-
fiança del jove equip ampostí. 
Ferran Simó, mister de l’Am-
posta, valorava “l’actitud dels 
jugadors en un partit de molt 
de desgast en el que vam tenir 

El Remolins Bítem 
rebrà l’Sporting Gavà, 

diumenge 17 hores
El Remolins Bítem rebrà diu-
menge l’Sporting Gavà, en la 
tercera jornada del campio-
nat. 
L’equip bitemero va empatar 
en la jornada anterior, al camp 
de la Pobla de Mafumet (2-2). 
Segons el mister, Adrian Gon-
çalves, “va ser un partit en qué 
la Pobla va començar millor, 
sent dominador i tenint vàri-
es ocasions, evitades per Selu. 
En defensa vam estar bé però 
ofensivament no vam dispo-
sar de fluidessa. Arran d’una 
decisió defectuosa nostra, 
en la presa de decisions, vam 
perdre una pilota i d’allí ens 
van fer l’1-0. Vam fer canvis 
i ala segona meitat vam ser 
dominadors del partit i vam 
reflectir el domini amb en 
gols, el primer de Cristian que 
amb molta calma va superar 
el porter local, regatejant-lo. 
Vam seguir controlant el joc i 
l’1-2 va venir arran d’un cór-

L’Ascó va empatar dissabte 
passat, a casa, contra l’At Vi-
lafranca (1-1). Un partit en què 
van haver moments per als 
dos equips i en el que l’Ascó 
va avançar-se amb gol d’En-
ric Cubells, a poc del descans. 
El jugador, amb molta quali-
tat, va definir des des fora 
de l’àrea després d’un rebot. 
Però la clau del partit va ser 
l’empat visitant, al primer mi-
nut de la represa. L’Ascó, que 
havia regenerat l’equip amb 
els canvis, va passar uns 15 
minuts de desconcert. Poc a 
poc, amb la velocitat de Dilla 
i el treball de Jani, els de la 
Ribera van reaccionar i van 
assetjar la porteria rival. Van 
gaudir de diverses situacions. 
En els darrers minuts, amb 
l’equip local abocat, els visi-
tants van fer transicions ràpi-
des i van tenir dues opcions 
per a poder marcar”. Al final, 
1-1. L’Ascó va sumar el segon 
empat, en dues jornades. En 
la propera visitarà el Catllar. 

L’Ascó visita el 
Catllar, diumenge 

vinent

2A CATALANA

En la jornada anterior, els 
de Bítem van empatar al 
camp de la Pobla B (2-2)

La Sénia va debutar diumen-
ge, a 1a catalana, a casa. Una 
festa, amb més de 400 perso-
nes. Únicament no va acom-
panyar el resultat. Un gol del 
Santboià, un  històric, al 80 va 
decidir (0-1). El tècnic Albert 
Bel va dir que  “vam perdre 
però fer-ho d’esta manera és 
menys dolorós. El resultat no 
va ser just. Hem d’adaptar-nos 
a la categoria, aprenent que 
ens podem trobar amb partits 
així”. I la Sénia va tornar a jugar 
a casa, dimecres, en partit de 

Copa, contra la Rapitenca. Un 
gol de Vilaró al minut 3 va aca-
bar determinant. Els seniencs 
van fer un gran treball, sabent 
patir a la represa. El porter 
Martí va estar molt encertat a 
la segona meitat. Al final, 1-0. 
La Sénia segueix vivint grans 
moments. Van assistir al par-
tit els directius de l’FCF Miquel 
Piñol i Tomás José, i el dele-
gat Hernan Subirats, acompa-
nyant el tresorer de la Sènia, 
Héctor Navarro, i el president 
rapitenc, Fernando Garcia.

ner que va rematar Morales. 
Era el minut 75 i no vam patir 
massa. Però ells, en dues ju-
gades, van fer dues arribades, 
i en una d’elles, amb un pe-
nal per a mi rigorós, ens van 
empatar”. El tècnic afegia que 
“sap greu perquè vam fer el 
més difícil que era remuntar 
però si fem una valoració glo-
bal de la situació en què està-
vem i que vam jugar al camp 
d’un bon rival rival, cal consi-
derar l’empat com  a molt po-
sitiu. Cal destacar  l’empat i la 
la reacció positiva de l’equip 
així l’actitud de tots els els ju-
gadors”.

La Sénia: més de 400 espectadors
en el debut a casa

L’Amposta, amb confiança pel primer 
triomf, es desplaça a Gavà, diumenge

el control del joc en moltes fa-
ses i vam generar situacions. Al 
darrera no vam passar angú-
nies excepte als darrers minuts 
quan el Cubelles es va abocar. 
Però vam contrarestar-ho, de-
fensant amb ordre i, amb es-
pais i gent ràpida davant, vam 
tornar a tenir situacions, per 
poder sentenciar”. L’Amposta 
visitarà diumenge el Gavà.
Abans del partit es va fer un 
minut de silenci per l’avia del 
mister local, Ferran.

El Jesús i Maria va guanyar 
l’Ulldecona (4-0). Un resul-
tat abultat tenint en compte 
que al minut 73 el resultat 
era d’1-0. Gallego, que havia 
fet el primer, va fer el segon 
de penal. Salva, amb una vo-
lea i Joab, amb un bon cop 
de cap, van sentenciar. Llu-
ís, tècnic local, opinava que 
“va ser la inversa del partit a 
Roda de Berà. L’equip va fer 
un bon treball però en esta 
ocasió va ser més efectiu i 
va resoldre les ocasions. Im-
portant guanyar després de la 
derrota i fer-ho davant de la 
nostra afició que sempre ens 
fa costat”. Serrano, mister de 
l’Ulldecona: “el resultat va ser 
abultat però el Jesús i Maria 
va tenir pegada i va decidir. 
Natros fins el 2-0 vam es-
tar ben posats i vam tenir les 
nostres opcions. Però a partir 
del segon gol vam sortir del 
partit. Es un cop dur però tre-
ballarem per refer-nos”. 

El Jesús i Maria 
goleja a l’Ulldecona

L’Aldeana rebrà el Jesús i Ma-
ria en el derbi de la jornada. 
Els aldeans estant fent un bon 
inici de lliga, després de gua-
nyar a Gandesa, en la jornada 
passada (1-4). El Gandesa va 
començar millor i es va avan-
çar aviat.  Però l’Aldeana va 
remuntar, amb els gols de Ke-
bba, de penal, i de Marc Ber-
nardo, poc abans del descans. 
A la represa el Gandesa va te-
nir la gran ocasió per poder 
empatar i canviar la dinàmica 
del duel. No va ser així i amb 
els minuts els locals van as-
sumir riscos que l’Aldeana va 
aprofitar. En un córner, Pagà 
va fer l’1-3 a manca de cinc 
minuts. I amb el partit tren-
cat, Kebba va establir l’1-4 ja 
al final. 

Derbi a l’Aldea 
diumenge

La Cava i l’Ametlla van em-
patar sense gols. Els locals, 
a la segona meitat, arran de 
la superioritat numèrica, van 
gaudir d’ocasions. L’Ametlla 
es va defensar amb ordre i va 
poder mantenir la porteria a 
zero.
Toni Teixidó, tècnic de la Cava, 
comentava que “va ser un par-
tit molt igualat, contra un bon 
equip que em va agradar. A la 
represa, arran de l’expulsió de 
Yatma, jugador de l’Ametlla, 
natros vam generar més oca-
sions però no vam poder cul-
minar-les”. Àlex Gómez, tèc-
nic de l’Ametlla, coincidia en 
dir que va ser “un partit molt 
igualat, de molt de treball i en 
el que al primer temps vam te-
nir les nostres arribades. A la 
represa, amb l’expulsió, vam 
haver de replegar-nos i defen-
sar. Vam patir però l’equip va 
saber fer-ho sumant un punt 
positiu per l’entitat del rival i 
més al seu camp”.

La Cava i Ametlla 
empaten sense gols

L’equip de Carlos 
Rodriguez rebrà el 

Jesús i Maria

3A CATALANA
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EL CATALÒNIA 
REBRÀ EL FLIX
El Catalònia es va refer de la 
derrota de la primera jornada  
golejant el Santa Bàrbara 
(7-2). A la mitja hora, els locals 
ja guanyaven 4-0. Partit 
sentenciat. El Cata rebrà demà 
dissabte el Flix en un dels 
partits de la jornada. 

El Santa Bàrbara, amb diver-
ses baixes, necessita temps 
per madurar el nou projecte.  

EL GINESTAR, 
LETAL
El Ginestar va tenir molta 
pegada en el debut a casa 
(3-0).  L’equip va jugar ben 
posat i va disposar de més 
eficàcia que un Masdenverge 
que quan va generar no va 
saber aprofitar-ho. El Ginestar 
va encarrilar al primer temps i 
va sentenciar en el segon. Toni 
Iniesta, directiu del Masden-
verge, manifestava que “victò-
ria merescuda del Ginestar que 
fou més eficient”.

3A CATALANA
EL ROQUETENC, 
MOLEST
El Roquetenc va perdre a Flix 
(2-1). Es va avançar amb gol 
d’Alemany després d’una cen-
trada de Gorka. Abans del des-
cans, el local Adri Alonso va 
aprofitar una indecisió visitant 
per empatar, driblant al porter 
rival. A la represa el Roquetenc 
va començar bé, reclamant 
un penal a Codor. Amb els 
minuts el partit es va obrir i el 
Flix va tenir possibilitat amb 
un tret de falta al pal. Els de 
Roca, amb ofici i qualitat, van 
decidir amb un altre gol d’Adri. 
El Roquetenc va reaccionar 
i al final va protestar un gol 
fantasma arran d’una falta que 
va traure Toni. L’àrbitre, en 
tot cas, estava ben col.locat, 
recorden els locals. Per esta 
decisió i d’altres, els visitants 
no van quedar d’acord amb 
l’arbitratge. El Flix ha sumat 
els 6 punts en els dos partits. 
En la propera jornada, tercera 
del campionat, tindrà un bon 
examen, al camp del Catalònia 
(19h)    

L’AMETLLA, A 
L’AMPOLLA
El partit Ametlla-Móra la 
Nova, de la propera jornada, 
es disputarà demà dissabte 
al camp de l’Ampolla, per les 
obres al camp calero.

EL PINELL 
REACCIONA
El Pinell, després de la primera 
derrota, va guanyar l’Alcanar 
(3-0). Segons Pau Alegria, 
mister del Pinell: “del principi al 
final vam ser dominadors. Va 
ser un Pinell diferent al de la 
primera jornada. A la primera 
meitat vam tenir opcions a més 
dels dos gols. A la represa Moris 
va marcar el 3-0, tenint també 
altres possibilitats. Resultat just 
en un partit excel.lent”.   

EL PERELLÓ 
REMUNTA A JESÚS 
I MARIA
El Perelló va sumar els primers 
punts, al camp del Jesús i Ma-

ria. Els locals van avançar-se 
en dues ocasions, amb els gols 
de Naigel i de Felip Muñoz. 
Però a manca d’un quart, amb 
el 2-1, es va produir la remun-
tada perellonenca amb 3 gols.

L’AMPOLLA TOPA 
AMB CAMISON I LA 
BONA DEFENSA 
DEL CAMARLES
Ampolla i Camarles B van 
empatar (1-1). Ferran Falcó va 
fer el 0-1 mentre que Kàder, 
arran d’una bona assistència 
de Lluc, va empatar. Els locals 
van reaccionar a la represa 
quan va assetjar a un Camarles 
que va ser competitiu i que 
va defensar-se amb molta 
intensitat, sent el seu porter, 
Camison, protagonista. 
L’Ampolla ha recuperat fins 
a 10 jugadors locals per esta 
temporada. Es el nou projecte. 
Capera, el mister, lamentava 
que a la primera meitat no 
vam estar bé i a la represa 
vam pressionar i vam jugar 
més a camp contrari. Però 
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L’Horta va guanyar l’Olimpic 
en un partit molt igualat a la 
primera meitat, amb poques 
opcions. A la represa, l’Olimpic 
va tenir una gran ocasió, en 
botes de Soriano. Del possible 
0-1, a la jugada següent es va 
passar a l’1-0, amb assistència 
magistral de Mario que va apro-
fitar Ian. L’Olimpic es va abocar 
i va generar situacions fins el 
final però l’Horta, amb espais, 
també va tenir oportunitats, 
sentenciant amb un penal. Ian 
va transformar-lo. Les mans 
van ser fora de l’àrea. L’Horta 
suma 6 punts i diumenge visita 
el Corbera. 

EL CORBERA NO 
SENTÈNCIA FINS 
LA REPRESA
El Corbera no va decidir fins la 
segona meitat en la visita al 
camp de la Torre de l’Espanyol. 

VICTÒRIA DE 
L’HORTA, CONTRA 
L’OLIMPIC (2-0)

Els locals van defensar-se i 
van ser intensos. Avançada la 
represa, Aaron va fer el 0-1 i 
ja en la recta final del duel, el 
corberà Marcos va sentenciar 
amb el 0-2. 

LA FATA ASSOLEIX 
EL PRIMER TRIOMF
La Fatarella va guanyar el pri-
mer partit en golejar a l’Aldover, 
equip que li va costar adap-
tar-se al partit. I quan va poder 
fer-ho, un  gol local a l’inici de 
la represa va frenar la seua 
reacció. Fou el 4-1 per als locals 
que ja gairebé van decidir.  Els 
terraltins van fer dos gols més. 
Destacar el hat tric de Batiste. 

BENISSANET 
I GANDESA 
EMPATEN (1-1)
Als locals els va costar entrar 
en el partit. El Gandesa va estar 
millor i es va avançar arran 
d’un penal. El porter local va 
aturar-lo però del rebot va venir 
el 0-1. Els locals van reaccionar, 
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SANT JAUME-
AMETLLA, 1-1
A la primera meitat els caleros 
es van avançar i van estar 
millor, amb situacions de 
perill a la contra. A la represa 
els locals van fer canvis, van 
empatar i van generar. Els 
visitants van acabar amb 10 
però van contrarrestar les 
opcions locals.  

UN GODALL FERM
El Godall va golejar a Jesús i 
Maria (0-6) i és  líder. Aviat 
Queralt va fer el 0-1. Xolek va 
marcar el 0-2 . Al 43 Leon va 
aconseguir el 0-3. A la represa, 
Labèrnia va establir el 0-4. Ja 
al final, Magriñà va assolir el 
0-5 i Sufi va fer el 0-6 ja en 
afegit. El Jesús i Maria va tenir 
les seues opcions, fallant un 
penal. El Godall, ben posat 
sobre el camp, fou contundent.

TRIOMF PER SANT 
MIQUEL

El Tivenys va guanyar la Cava 
(2-1) en un partit en què va 
avançar-se aviat amb el 2-0, 
dominant el joc en els primers 
25 minuts. La Cava amb els mi-
nuts va reaccionar. A la represa 
va marcar el 2-1 i el partit va 
estar obert amb opcions clares 
visitants i contres dels locals 
que van haver de patir. 

8 GOLS A LA SÉNIA
El Catalònia es va avançar amb 
el 0-3. La Sénia va remuntar 
amb el 3-3. Llavors un penal 
va ser el 3-4 per a un Catalònia 
que va sentenciar amb el 3-5.

EL CAMPREDÓ 
CREIX
Segona victòria del Campredó, 
a la Galera (0-2). Els visitants es 
van avançar aviat de penal. La 
Galera va dominar i va generar, 
sense encert. El Campredó va 
estar molt aplicat, fent un gran 
treball defensiu. D’un possible 
empat es va passar, ja al final, 
al 0-2 en una contra visitant, 
quan els locals van arriscar.  

no vam poder remuntar, 
tot i generar opcions per la 
insistència. Va haver un gol 
anul.lat a Kàder que sembla 
complicat que fos fora de 
joc. I també dos penals no 
xiulats”.  Florin, mister del 
Camarles, valorava l’esforç: 
“vaig felicitar a tot l’equip. 
Gran primera meitat, sent 
dominadors del joc i a la 
segona vam saber treballar 
intensament en defensa 
per sumar un empat molt 
meritori”. 

L’AMPOSTA B 
IMPUGNA EL 
PARTIT AL CAMP 
DEL MÓRA LA 
NOVA
El partit Móra la Nova-Am-
posta B ha estat impugnat 
per l’equip ampostí (més 
info a la plana 21)

Els locals van vèncer 
2-0, amb gols a la 

represa.

reclamant un penal. A la 
represa, el Benissanet va 
assumir riscos i va ser més 
intens. Va empatar i va 
generar opcions. El Gandesa 
també va tenir-la per fer l’1-
2. Els dos equips van acabar 
pensant que mereixien 
alguna cosa més.   

EL XERTA 
DECIDEIX AL 
FINAL (2-0)
Segona victòria del Xerta, 
primera a casa, contra 
l’Ascó. Partit molt disputat i 
obert fins el final. Els locals 
d’entrada van tenir un parell 
d’opcions i es van avançar al 
minut 20, reclamant també 
una vermella per un entrada 
d’un rival.  El partit, fins el 
descans, es va igualar. A la 
represa, el Xerta va seguir 
ben  posat en defensa 
mentre l’Ascó va estar dins 
del partit, tenint una ocasió 
clara per empatar. Al 85 
va arribar el 2-0 que va 
sentenciar. 
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· Camarles i La Sénia s’estan adaptant a la Primera 
catalana; aquesta setmana l’equip de Carlos Gila-
bert va guanyar el Tortosa i La Sénia va fer un par-
tidàs i no mereixia perdre.
· A la Segona catalana s’està veient molta igual-
tat com la campanya passada. Ni un equip ha estat 
capaç de guanyar en les dues jornades.
· Carretera i manta, són altres temps i l’economia 
mana. Partit Vilafranca–Rapitenca van sortir a les 
dotze de la Ràpita i a les 4 a Jugat. Es tractava de 
fer bon esmorzar i a jugar. Amb tot, van fer bon 
partit.
· Gerard Verge aquesta setmana va jugar contra el 
seu germà Àngel a la Copa Catalunya. La pregunta 
és, quan fitxarà amb La Sénia?.
· Confirmat; si vas a Barcelona,   els àrbitres són més 
caseros i a més alguns se saluden amb jugadors 
com si fossin veïns.
· De moment, Valcàrcel ha fet tres gols al R-Bitem. 
Deien que és un jugador especial però Adrian el 

cuida i el mima.
· Diumenge i dimecres, a La Sénia, hi havien més de 
400 espectadors. En aquesta localitat es respira fut-
bol per tot arreu amb una directiva cada vegada més 
nombrosa amb un líder, Boro.
· Aquesta setmana, en un partit de segona catalana 
dos jugadors locals van jugar al límit; l’àrbitre va ser 
casolà al màxim i al final del matx el delegat visitant 
li va fer un somriure de terror.
· Tercera catalana, en dues jornades ja es comprova 
com serà de competida la categoria. 
· Els Gilabert a Camarles. Carlos és el mister. El seu fill és 
jugador. I Xavi, germà i tio, és el segon entrenador. Per 
cert, el tècnic va informar que no parlaria dels àrbitres, 
malgrat no estar d’acord amb la sanció rebuda.
·La setmana passada, en la primera jornada, més de 200 
persones al camp de l’Aldover, en el derbi contra el Xer-
ta. El futbol ebrenc está més viu que mai.
·Hi ha un jugador que té 3 propostes de Segona cata-
lana.

ELS NOSTRES EQUIPS (2). INICI DE LES LLIGUES

CF Ampolla UE Aldeana

CF Catalònia CF Camarles B

BY JOAQUIN CELMA

TOP SECRET BY JOAQUIN CELMA
L’EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA SETMANA:
ADRIAN GONÇALVES (R BÍTEM)

GENIS
(Rapitenca)

MARC GIRONÉS
(Flix)

MARTÍ
(La Sénia)

PAU CARDONA
(Camarles)

ALBERT CASTELL
(Catalònia)

MARCEL RIUS
(Ascó)

AMINE
(Ginestar)

CARLOS PINTILIÉ
(Pinell)

ENRIC
(Ametlla)

ALEIX SALVADÓ
(Aldeana)

XAVI CALLEJA
(Amposta)

JONATAN
(Perelló)

GALLEGO
(Jesús i Maria)

CAMISON
(Camarles B)
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HANDBOL

L’Amposta B impugna el partit 
al camp del Móra la Nova

El partit Móra la Nova-Am-
posta B va acabar amb victòria 
local per 2-0. Dilluns a Canal 
Terres de l’Ebre, al programa 
Minut 91, ja es va comentar la 
incidència que va haver en el 
partit. Al descans, en el camí 
cap el vestidor, segons expli-
quen des de l’equip local, “el 
jugador Yassine va veure una 
targeta i llavors va protestar i 
va obrir els braços, quan por-
tava una botella petita d’aigua. 
I va ser quan va esquitxar una 
mica a l’àrbitre, que li va mos-
trar la segona”. Llavors, “se li 
va dir a l’àrbitre que va ser pel 
gest que va sortir aigua i que 
en cap cas anava dirigida a ell”. 
El mister local, posteriorment, 
li va preguntar a l’àrbitre del 
perquè de la targeta. Els mora-
novencs informen que el col.
legiat va respondre que s’ho 

Derrota de l’Amposta a la 
Roca (37-19)

El sènior femení del CH. Am-
posta de Divisió d’Honor Pla-
ta encara minvat d’efectius 
va disputar la segona jornada 
Plata a la pista del MUBAK BM. 
la Roca (37, en un encontre 
amb canvi d’orde de partit per 
les obres al pavelló d’esports.
Primers vint minuts de l’en-
contre on l’Amposta va anar 
per davant però els darrers 
minuts de la primera meitat 
foren de domini local, per ar-
ribar al descans amb el mar-
cador de 19-12.
A la represa gols a les dues 

porteries, però l’Ampos-
ta no va poder aproximar-se 
al marcador. Els darrers vint 
minuts l’Amposta va acusar 
la falta de dues primeres lí-
nies més per fer rotacions, i 
la Roca va ampliar l’avantatge 
(37-19). Demà dissabte terce-
ra jornada, a la pista del Jo-
ventut Mataró.

Handbol: Centre d’Esports Tortosa

El sènior masculí del Centre 
d’Esports Tortosa va guanyar 
a la pista de l’Handbol Ribes 
per 30-31. Victòria ajustada i 
molt treballada, contra un bon 
equip, amb un final d’infart. “1 
gol amunt i falta a favor dels 
locals. Temps aturat ja. Es for-
ma la barrera defensiva torto-
sina. Es va llançar la pilota i va 
sortir fora”. El sènior femení va 
perdre a la pista de l’Handbol 
Ribes B, per 35-14, segon par-
tit i “derrota contra un equip 
molt superior”. El juvenil mas-
culí va superar el Canovelles 
per 38-31. A la represa els vi-
sitants van reduir l’avantatge (5 
gols) però els locals van saber 
gestionar la distància arribant 
al final amb el resultat final de 

38-31. “Una gran victòria con-
tra un rival complicat”. El cadet 
masculí va guanyar el Mata-
ró per 42-38. L’efectivitat dels 
darrers minuts va comportar la 
victòria. El cadet femení, per la 
seua part, va vèncer a la Ca-
nonja per 27-28. “Partit que els 
dos equips mereixien guanyar, 
donar les gràcies a l’Handol 
Canonja per l’ajuda i acompa-
nyament que van tenir al partit 
mostrant els valors que el club 
té. Desitgem una ràpida recu-
peració a totes les jugadores 
que han tingut lesió”. Per aca-
bar, l’infantil va vèncer el Saba-
dell per 37-22. “De ben segur 
que aquest equip, si continua 
amb aquesta dinàmica, ens 
donarà alegries”.

estava pensant una vegada ha-
via analitzat la situació. I pel que 
es va comprovar després, va 
prendre la decisió de traure-li 
la targeta al jugador. Enmig de 
tot això, el delegat de la Fede-
ració Catalana, Hernan Subirats, 
que estava al camp, va entrar a 
la mitja part al vestidor de l’àr-
bitre a “saludar-lo com he fet 
en altres partits als que he anat 
en este inici de temporada”. 
Hernan aclaria que “en cap cas 
vaig intervenir en la decisió de 
l’àrbitre, en absolut. El que ad-
meto, passats uns dies, és que 
no vaig estar afortunat d’entrar 
al vestidor i, donada la situació, 
no ho havia d’haver fet. A partir 
d’ara, si ho faig, serà seguint el 
protocol, entrant o bé a l’inici 
o al final”. Clar, la coincidència 
entre la decisió de l’àrbitre i la 
visita d’Hernan al seu vestidor 

L’Handbol Club Perelló perd a 
casa amb el Sarrià (22-33)

El sènior femení de l’HC Pere-
lló va perdre davant l’Unió 
Esportiva Sarrià (22-33) en el 
seu primer partit com a local. 
Tot i que el Perelló no va bai-
xar els braços durant el par-
tit i en moments puntuals va 
mantenir-lo igualat, va aca-
bar rebent una derrota més 
abultada del que es va veure 

a la pista a causa de la for-
ta defensa de l’equip visitant 
i la seva major eficàcia de 
cara porteria. El pròxim cap 
de setmana les perellonen-
ques rebran a l’Ascó, un altre 
cop com a locals. “El conjunt 
perellonenc intentarà sumar 
els primers punts en el derbi 
ebrenc”. (HC Perelló)

Canvi d’ordre per les 
obres al pavelló 

d’esports

Futbol sala
El cap de setmana va comen-
çar la lliga de futbol sala, di-
visió d’Honor. L’Amposta va 
guanyar l’Ilerdagua Pardinyes 
3-7 mentre que el Tortosa va 
empatar, a casa, contra el Tec-
novit Alforja.
Resultats, pel que a la pri-

va comportar malestar a l’Am-
posta a qui, a més, no se li va 
comunicar la decisió del col.
legiat. Segons el comitè tècnic 
d’àrbitres, un àrbitre pot modi-
ficar una decisió sempre que 
no es reprengui el joc en la ju-
gada següent. Però en este cas 
no hi havia àrbitres assistents 
per poder consultar i poder 
canviar la decisió. Aquí radica 
el conflicte. Per la seua part, el 
president de l’Amposta, Carlos 
Gilabert, manifestava que “hem 
de defensar els interessos del 
club i per això hem impugnat 
el partit. Del que va parlar l’àr-
bitre amb el delegat al vestidor 
no ho sabem i van passar més 
situacions (com no avisar-nos 
de la decisió arbitral) que no 
podem acceptar. Per això s’ha 
d’entendre la nostra posició de 
la impugnació”.

LLIGA 
FEMENINA 
FUTBOL 7
Primera jornada del campio-
nat Terres de l’Ebre:

Arnes-la Cava 0-6
Campredó-Rapitenca 2-1
Perelló-Roquetenc 0-12
LP S Bàrbara-F Alcanar 0-4
Tortosa E-Olimpic 2-2
Rem Bítem descansa  

El sènior del Club Volei Ro-
quetes que competeix a la 
Súperlliga masculina 2 de 
volei, començarà la compe-
tició competició el diumen-
ge 6 d’octubre a la pista del 
Vikings Volei Prat (17.30 ho-
res). En la segona jornada, 
l’equip de Roquetes rebrà. 
el dissabte dia 12 octubre, el 
Barça Volei, 19.30 hores.  
Abans de l’inici de lliga, el 
cap de setmana passat, es 
va celebrar la fase final Or 
de la Súperlliga catalana, 
imposant-se a la final el 
Sant Pere i Sant Pau per 2-1 
al CV Roquetes, que cal dir 
que va guanyar el Barça a 
semifinals.
Els partits es van jugar a la 
pista del Sant Pere i Sant 
Pau. 
Va ser la darrera prova 
abans de l’inici de la lliga, 
el 6 d’octubre a la pista del 
Prat de Llobregat.

Club Volei 
Roquetes: 

inici de lliga

Propera jornada. La 2

La Cava-LP S Bàrbara
Rem Bítem-Olimpic
F Alcanar-Campredó
Rapitenca-Tortosa Ebre
Roquetenc-Arnes

mera divisió catalana: La-
guna-Experience Ampos-
ta 2-4; M Nova-Tivissa 4-2; 
Pretensados Arnal Batea-Flix 
4-4; Vinebre-Amposta B 
7-4; Rapitenc-Alcanar 1-12; 
Ampolla-Vinallop 8-2 i Van-
dellòs-Móra d’Ebre 2-3.

BY JOAQUIN CELMA
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

capricorn
22/12 al 20/01

Penses a renovar el 
teu vehicle i fas una 
visita al concessio-
nari. Una persona 
t'observa en una 
xarxa social amb 
intencions romàn-
tiques. Necessites 
renovar il·lusions.

aquari
21/01 al 19/02

En l'amor pots 
sentir-te una mica 
pressionat perquè 
has de prendre de-
cisions importants. 
Si professionalment 
has emprès un camí 
en solitari, comences 
a veure'n els fruits. 

sagitari
23/11 al 21/12

Necessites una mica 
d'aire pur i faràs el 
possible per sortir 
fora el cap de set-
mana. Si tens alguns 
deutes acumulats, li 
dones voltes al tema 
per no pagar tants 
interessos.

escorpí
24/10 al 22/11

Possible opció de 
treball lluny d'on vius. 
Dies per a la felicitat 
plena. Has començat 
un cicle de pau i 
positivitat en tots 
els àmbits de la teva 
vida. Aconseguiràs 
tot el que et proposis.

balança
24/09 al 23/10

A la feina pots 
viure moments una 
mica tensos amb el 
cap de l'empresa 
i ser prudent et 
protegirà. Si tens fills 
adolescents, haureu 
de parlar de la ges-
tió dels diners.

àries
21/03 al 20/04

Potser hauràs de 
posar pau entre 
alguns membres de 
la família que tenen 
desacords. Aquests 
dies pots estar una 
mica despistat. Per 
evitar oblits, apun-
ta-ho tot a l'agenda.

cranc
22/06 al 23/07

 No saps si iniciar un 
idil·li amb una amis-
tat especial o deixar 
les coses com estan. 
Pot ser que estiguis 
pensant a com-
prar-te un habitatge 
o que hagis de fer 
reformes.

verge
24/08 al 23/09

Si cerques una altra 
feina per poder 
estalviar una mica, 
explicar-ho als amics 
i coneguts. Passes 
per l'oftalmòleg o 
l'òptica per fer una 
revisió o un canvi 
d'ulleres.

taure
21/04 al 21/05

Pots conèixer a una 
persona més jove per 
qui sentiràs atracció, 
però un dels dos té 
parella. Voldries can-
viar de feina perquè 
estàs cansat dels 
llargs desplaçaments 
diaris.

peixos
20/02 al 20/03

Vigila les aixetes 
de casa o la teva 
instal·lació de l'aigua 
perquè pot haver-hi 
alguna fuga. Si 
mantens una relació 
sentimental a distàn-
cia, podeu concretar 
una trobada.

lleó
24/07 al 23/08

Si estàs estressat, 
caminar al capvespre 
pot ajudar-te a res-
pirar millor i a deixar 
de pensar tant. 
Pots tenir notícies 
d'una antiga parella 
que necessita que 
l'ajudis.

bessons
02/05 al 21/06

Si vius un conflicte 
d'interessos amb 
algú proper, abans 
d'esclatar, prepara el 
terreny i parleu-ne. 
En el temps de 
lleure surts a gastar 
i a trobar-te amb els 
amics.

COMPRO 
MOTOS VELLES 

ENCARA QUE 
NO TINGUIN 

DOCUMENTACIÓ, 
O QUE ESTIGUIN 

DONADES DE  BAIXA

680 968 290
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